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عضو كميسيون فرهنگى مجلس:

ضرورت بودجه مجزا براى شبكه هاى برون مرزى
قدس عملكرد مهم ترين شوراى فرهنگى كشور در دهه چهارم فعاليتش را بررسى مى كند

ظرفيت هاى  مغفول مانده شوراى عالى انقلاب فرهنگى 

برخلاف وعده ها
اينترنت  ارزان نشد!

فارس: با شفاف  شــدن ابهامات «سقف سرعت 
محدود» و «تعلق حداكثر نصف مصرف منصفانه 
به ترافيك خارجى» و مقايسه تعرفه  هاى جديد 
اينترنت ثابت نامحدود (حجمــى) با تعرفه هاى 
قديم اينترنــت، نتيجه نهايــى تغييرات قيمت 
اينترنت براى كاربران مشــخص شــده و نشان 
مى دهد كه هزينه ها براى مشــتركان كم مصرف 
بيشتر شــده و انتخاب هاى آنان نيز كمتر شده 
اســت. براســاس تعرفه هاى نهايى، از اين پس 
محاسبه قيمت اينترنت براساس سرعت خواهد 
بود و هر سطح سرويس داراى يك سرعت معين و 

سقف مصرف منصفانه است.
يكى از ابهامات درباره تعرفه گــذارى جديد باز 
بودن يا نبودن دست شركت ها براى ارائه اختيارى 
ســرعت بالاتر به كاربران بود. براى مثال آيا در 
سرويس 2 مگ، ارائه سرعت بيشتر از 2 تا 16 مگ 
مجاز است يا خير؟ به گفته وزير ارتباطات، «طبق 
مصوبه 266 كميسيون تنظيم مقررات ارتباطات 
كف و سقف سرعت هر سرويس بايد عيناً توسط 
شركت رعايت شود. مدل اقتصادى تعرفه گذارى 
جديد فروش سرعت اســت و منطق ارائه مجانى 
سرعت بيشتر توجيه اقتصادى ندارد. اگر شركتى 
مى خواهد از جيب خود به رايگان سرويس بدهد، 
منع نمى كنيم؛ مگر اينكه شركت ديگرى به دليل 

دمپينگ (زير قيمت فروشى) شكايت كند».
بنابراين طبق مصوبه، شركت هاى اينترنتى مجاز 
به باز گذاشتن سرعت براى ايجاد رقابت نيستند. 
همچنين روش محاسبه سقف مصرف منصفانه 
مشخص شد؛ براى مثال سقف منصفانه 20 گيگ 
به معناى 10 گيگ اينترنت بين الملل يا 20 گيگ 
اينترنت داخلى است و در صورت استفاده تركيبى 
نيز نســبت ترافيك خارجى به داخلى يك به دو 
اســت. بنابراين در عمل علاوه بر سرعت، حجم 
اينترنت نيز محدود شــده و اينترنت آن طور كه 
كاربران تصور مى كردند، نامحدود حجمى نشده 
اســت. جدول نهايى تعرفه هــاى اينترنت ثابت 
نامحدود برخى شركت ها به گونه اى تعريف شده 
كه در نگاه اول مجموع ميزان ترافيك بيشتر به 
نظر مى رسد، اما با توجه به روشن شدن دو ابهام 
«سقف سرعت محدود» و «تعلق حداكثر نصف 
مصرف منصفانه به ترافيك خارجى» و مقايسه 
تعرفه هاى جديد با قديم، جمع بندى اين است 
كه تعرفه هاى جديد براى مشــتركان پرمصرف 
مناسب است و براى مشــتركان كم مصرف كه 
خواهان سرعت بالا و حجم كم هستند راهكارى 
ندارد. همچنان كه وزير ارتباطات نيز به اين دسته 
از مشــتركان كه مصرفى در حدود چهار گيگ 
دارند، استفاده از سرويس هاى حجمى اينترنت 
TD- را توصيه كرد؛ اگرچه TD-LTE موبايل يا

LTE هنوز در بسيارى مناطق پوشش ندارد.

نتايج پژوهش مشترك متخصصان ايرانى و 
آمريكايى نشان داد

نقش لبنيات در افزايش طول عمر

ترجمه/ مريم ســادات كاظمى: تا كنون مطالعات بســيارى در 
مورد فوايد لبنيات صورت گرفته، اما جديدترين آن حاصل پژوهش 
متخصصان ايرانى و آمريكايى است كه نشان مى دهد، مصرف لبنيات 

در پيشگيرى از بروز مرگ زودهنگام تأثير دارد. 
گروهى از پژوهشگران دانشگاه هاروارد و دانشگاه علوم پزشكى تهران 
از سال 2004، مطالعه اى را در منطقه كوهورت استان گلستان انجام 
دادند. در اين مدت 42 هزار و 403 خانم و آقا پرسشنامه هايى در مورد 

تغذيه خود تكميل كردند. 
طى اين دوره 11 ساله، 3291 مورد فوت ( 1467 ناشى از بيمارى هاى 
قلبى و 859 به دليل سرطان) ثبت شد. بررسى ها نشان داد، احتمال 
فوت ناشى از بيمارى هاى قلبى عروقى و مجموعه علل زمينه ساز در 
افرادى كه مقدار زيادى لبنيــات مصرف مى كنند به ترتيب 28 و 19 

درصد كمتر خواهد بود. 
گرچه انواع لبنيات مفيد هســتند، اما به عقيده متخصصان، ماست و 
پنير بيشترين تأثير مثبت را دارند كه زمينه فوت ناشى از بيمارى هاى 
قلبى را 16 و 26 درصد كاهش مى دهند. البته در اين باره محصولات 
كم چربى مورد نظر اســت. در اين پژوهش در رابطه با فوت به دليل 

سرطان ارتباط قابل توجهى با سرطان تأييد نشد. 
لبنيات تخميرى سرشــار از پروبيوتيك اســت كه در كنترل فشار و 

كلسترول خون نقش دارند. 
Destinationsante.com :منبع

ارتباطات و اطلاعات

كلينيك سلامت

بازار همراهمحيط زيست

جى اس ام: سامسونگ هم مانند ديگر ســازندگان نامى قصد دارد اولين توليد 
كننده گوشى هوشمند با پنل نمايش تاشو باشــد. اين گوشى مرموز فعلاً به نام
 Galaxy X شناخته مى شود و توسط سازنده اش در دست توسعه است. احتمالاً 
اولين گوشى سامسونگ با اين طراحى خلاقانه در ســال 2018 معرفى خواهد 
شد. گزارش ها و شايعه هاى متعددى تابه حال درباره احتمال معرفى يك گوشى 
سامسونگ با صفحه نمايش انعطاف پذير منتشر شده و حالا ديگر تقريباً مطمئن 
هستيم كه اين سازنده قصد دارد يك گوشــى تازه با چنين طراحى خلاقانه اى 
توليد كند.  اخيراً شايعه هاى مشابه بسيارى منتشر شده كه ادعا مى كنند ديگر 

سازندگان از جمله ال جى، اپل، هوآوى و اوپو هم قصد دارند در آينده يك گوشى منعطف معرفى كنند. پيش بينى مى شود اگر اولين 
گوشى منعطف با استقبال عموم كاربران مواجه شود، احتمالاً زودتر از آنچه منتظرش بوديم شاهد معرفى ساير گوشى هاى منعطف 

از ديگر سازندگان باشيم.  

احتمال معرفى Galaxy X با نمايشگر تاشو در سال 2018
 

مهر: دو سال پيش، ايران همراه با 194 كشور ديگر جهان در نشستى شركت كرد 
كه به نگرانى مردم جهان درباره تغيير اقليم اختصاص يافته بود و پيمان پاريس را 
به دنبال داشت. پيمانى كه بر اساس آن كشورهاى عضو همچون ايران تعهداتى را 
در قبال كاهش توليد گازهاى گلخانه اى مى پذيرند و در برابر اين تعهدات، مزايايى 
را از كشورهاى پيشــرفته دريافت مى كنند. با اين حال منتقدان پيوستن ايران 
به اين پيمان نامه معتقدند كه برخلاف آنچه ســازمان محيط زيست در تبليغات 
خود پيرامون اين توافق مطرح كرده، ايران سهمى از كمك هاى مالى كشورهاى 
پيشرفته نخواهد برد و سازمان محيط زيست نيز از آغاز از اين موضوع آگاه بوده 

است.  خليل كرمى، پژوهشگر علوم جوى پژوهشكده ژئوفيزيك دانشگاه تهران در اين باره گفت: شوراى نگهبان و مركز پژوهش هاى 
مجلس تاكنون به اين توافقنامه ورود نكرده اند. اين سند كه در مجلس تصويب شده حاوى اطلاعات نحوه مشاركت كشور در توافقنامه 

پاريس است كه بررسى هاى سياسى، اقتصادى و امنيتى را مى طلبد.

سراب كمك هاى بين المللى در توافقنامه تغيير اقليم پاريس

 زندگى/ محمــود مصدق   
«خيابان در اختيار بچه هاست!» 
و  پوســترها  نخســتين  شايد 
تابلوهايــى بــا ايــن مضمــون را بتازگى و 
به هنــگام برگزارى نخســتين جشــنواره 
«بازى هــاى خيابانى» به مناســبت ميلاد 
باسعادت پيامبر نور و رحمت حضرت محمد 
مصطفــى (صلى االله عليه و آلــه) و ولادت 
حضــرت امام جعفر صادق عليه الســلام در 
محله رودكى حد فاصل خيابان امام خمينى 
- مرتضوى واقع در منطقه 10 تهران، ديده 
باشــيد، اما به احتمال زيــاد آخرين آن ها 

نخواهد بود.
* خانه هايى كه فضاى بازى ندارند

در واقع همزمان با تغيير رويكرد شــهردارى 
تهران و برخى ديگر از شهردارى هاى شهرهاى 
ديگر كشور براى انسان محور كردن خيابان ها 
از اين پس بيشتر شــاهد چنين پوسترهايى 
خواهيم بود. دليلش هم تا حدى روشن است. 
يعنى وقتــى در خانه ها و ســاختمان هاى ما 
فضاى كافى براى بازى و فعاليت بچه ها نيست 
و علاوه بر اين، سرانه فضاى ورزشى در كشور 
نيز محدود است و بســيارى از خانوارها آنقدر 
توان مالى ندارند كــه هزينه عضويت فرزندان 
خود در باشگاه هاى ورزشى را بپردازند، چاره اى 
نمى ماند جز اين كه مديران شهرى ما نيز مثل 
بسيارى از شهرهاى دنيا با مسدود كردن برخى 
از خيابان ها در ساعاتى از روزهاى خاص هفته، 
زمينه را براى بازى و نشاط بچه ها فراهم آورند. 
* كنار مســجد و كتابخانه به محل بازى 

هم نياز داريم
سيد حميد رضا كاظمى نايب رئيس كميسيون 
شوراها و امورداخلى مجلس شوراى اسلامى با 

اشــاره به ضرورت ايجاد فضاى بازى و ورزش 
براى كودكان و نوجوانان در شــهرها و بويژه 
كلانشهرهاى كشور به قدس مى گويد: وقتى 
در هر محله اى فضايى را براى ساخت مسجد، 
كتابخانه، فروشگاه و... در نظر مى گيريم، بايد 
در كنار آن ها فضايى براى بازى و ورزش براى 
بچه ها و نوجوانان و بزرگ ترها پيش بينى شود 
چون اين موارد نقش مســتقيمى در سلامت 

جسمى و روحى آن ها دارد.
وى با اشــاره به اين كه در ساختمان هاى بلند 
مرتبه از لحاظ قانونى محلى براى پارك خودرو 
پيش بينى شده است، مى گويد: اما براى فضاى 
بازى بچه ها در ســاختمان ها هيچ قانون الزام 

آورى نداريم و اين واقعاً جاى تأسف دارد.
* ســاختمان هاى بزرگ بايد موظف به 

جانمايى فضاى بازى شوند
نماينده مــردم پل دختر در مجلس شــوراى 
اســلامى پيش بينى فضاى بــازى بچه ها در 
ســاختمان ها و محلات را ضرورى مى خواند 
و مى گويد: در اين ارتبــاط اگر نياز به تصويب 
قانون باشد كميسيون شــوراهاى مجلس از 
اين موضوع استقبال مى كند و همكارى لازم 
را خواهد داشت تا براى ســاختمان هاى بلند 
محلات، جايى را براى بــازى و اوقات فراغت 

بچه ها در نظر بگيرند.
وى در همين زمينه مى افزايد: اما در كنار ايجاد 

فضاهاى مناسب بازى در ساختمان ها و محلات 
مى توان با بستن بعضى از خيابان ها در ساعاتى 
از هفته زمينه را براى بازى بچه ها كه بشــدت 
نياز به جنب و جوش و تحــرك دارند، فراهم 
كرد. ما مى توانيم با چنين راهكارى كه هزينه 
زيادى هم ندارد حداقل ها را براى بازى بچه ها 

تأمين كنيم. 
* بستن خيابان ها كافى نيست

ناهيد خدا كرمى عضو كميســيون سلامت، 
محيط زيست و خدمات شهرى شوراى اسلامى 
شــهر تهران هم از ضرورت اجراى برنامه ياد 
شده ســخن مى گويد و مى افزايد: بايد معابر 
شــهرها به جاى خودرو محور بودن، انســان 
محور شوند. اين گونه شــرايط مناسبى براى 
يادگيــرى، ورزش، بازى و تخليــه هيجانات 

بچه ها و نوجوانان فراهم مى شود. 
وى با اشاره به اين كه تمام تلاش ها در تهران 
و برخى كلانشــهرها اين بوده كــه خودروها 
راحت تر آمد و شــد كنند، تصريــح مى كند: 
بنابراين اجــراى برنامه بازى هــاى خيابانى 
مى تواند در سلامت جسم و روح آينده سازان 

كشور نقش تأثيرگذارى داشته باشد.
وى با اشــاره به اجراى طرح مذكور در برخى 
شــهرهاى دنيا، تصريح مى كند: البته اين كه 
ما يك يا دو خيابان و كوچه را ببنديم و بگوييم 
محل بازى بچه هاســت واقعاً كافى نيســت و 
يكسرى زير ساخت هاى ديگر را هم مى طلبد. 
ضمن اين كه اجراى اين طرح در همه محلات 
چندان آسان نيســت چون بار ترافيكى ايجاد 
مى كند. بنابرايــن ابتدا بايد اين طــرح را به 
صورت آزمايشــى در چند محله پياده كرد و 
بعد در صورت مثبت بودن آن را به همه محلات 

گسترش داد. 

ضرورت انسان محور كردن معابر

بازى هاى خيابانى در شهرهاى بزرگ جان مى گيرند
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كريم باقرى در گفت و كو با قدس تشريح كرد

ماجراى كانتينر و دغدغه هاى كى روش 
تا بازار خشكبار و قرارداد  برانكو
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امیرمســعود  ایبنا: 
شــهرام نیا مدیرعامل 
مؤسسه نمایشگاه های 
فرهنگی با اشــاره به 
سه گزینه پیش روی 
سی ویکمین نمایشگاه 
کتــاب  بین المللــی 
تهران گفت: شــورای سیاست گذاری سی ویکمین 
نمایشگاه بین المللی کتاب تهران سه گزینه محل 
دائمی نمایشــگاه های بین المللی تهران، مصلای 
امام خمینــی)ره( و مجموعه شــهرآفتاب را برای 
برگزاری نمایشــگاه در اردیبهشــت 97 بررســی 
می کند. شــهرام نیا گفت:  قرار است اعضای شورای 
سیاســت گذاری نمایشگاه جلســه ای با مسئولان 
شهرداری داشته باشــند و در این جلسه شرایط و 
تقاضای ما درباره مجموعه شهرآفتاب مطرح شود و 

پس از آن، شورا به تصمیم نهایی می رسد.

تصمیمنهاییبراینمایشگاهکتاب
سرپرست  ایســنا: 
ســـابق وزارت علوم، 
تحقیقــات و فناوری 
گزینـــش  دربـــاره 
کرد:  تصریــح  بومی 
بومی گزینی با توجه به 
ابعاد مثبت و منفی که 
دارد باید مجدداً مورد ارزیابی قرار بگیرد. سیدضیا 
هاشمی گفت: مصوبه بومی گزینی ناظر به یک سری 
دغدغه ها و ضرورت ها بوده و مثل هر مصوبه دیگری 
لازم است که در گذر زمان پایش و ارزیابی شود و اگر 
لازم است مبتنی بر این ارزیابی ها در آن اصلاحاتی 
صورت بگیرد. گمان می کنم با توجه به ارزیابی هایی 
که مطرح می شود و براساس اصل عدالت  آموزشی و 
ضرورت های اجتماعی ناظر بر هویت ملی، وقت آن 
رســیده که مصوبه بومی گزینی هم مورد بررسی و 

ارزیابی مجدد قرار بگیرد.

گزینشبومینیازمندارزیابی
افق  نشــر  فرهنگ: 
حق امتیــاز ترجمه و 
چاپ مجموعه داستان 
خرید.  را  هنکس  تام 
داســتان های ماشین 
 تحریر با عنوان اصلی 
 UNCOMMON TYPE
شامل ۱7 داستان نوشته تام هنکس، بازیگر معروف 
هالیوودی است که چندی پیش منتشر و رونمایی 
شد. افق حق انتشــار این کتاب به زبان فارسی را 
خریداری کــرده و محمد جــوادی ترجمه اش را 
برعهده خواهد داشت. جوادی پیش تر رمان کبوتر 
انگلیسی، نوشته اســتفن کلمان را در افق ترجمه 
کرده و داستانی از جان آپدایک نیز با ترجمه او در 
مجموعه شاهکارهای پنج میلی متری منتشر خواهد 
شد. از ترجمه های دیگر او می توان به رمان ۲۶۶۶ 

اثر روبرتو بولانیو اشاره کرد.

خریداریحقانتشارتامهنکس
فــارس: معــــاون 
اجرایــی و اعـــــزام 
ستاد عمره و عتبــات 
دانشگاهیان گفــــت: 
دانشــگاهیان  تمــام 
اعــم از دانشــجویان 
ه هــــای  نشـــگا ا د
زیرمجموعه وزارت علوم، بهداشــت، دانشگاه آزاد، 
علمی-کاربردی، غیرانتفاعی و پیام نور می توانند برای 
اعزام عتبات ثبت نام کنند. محمد زارع گفت: ثبت نام 
از دانشــگاهیان متقاضی اعزام به عتبات عالیات در 
هجدهمین دوره از ۲5 آذرماه در سایت لبیک آغاز 
می شود. ثبت نام در 5 گروه شامل اساتید، دانشجویان 
متأهل، دانشجویان دختر، پسران دانشجو و کارمندان 
دانشگاه ها انجام خواهد شــد. اعزام دانشگاهیان به 
عتبات عالیات در ماه های بهمن، اسفند، فروردین و 

اردیبهشت انجام خواهد شد.

عتباتبرایتمامدانشگاهیان

کوتاه و خواندنی

میزان: سرپرســت واحد نجف آباد دانشگاه آزاد در نامه ای خطاب به رئیس هیئت 
مؤســس و امنای دانشگاه آزاد اسلامی درخصوص حواشی روز دانشجو توضیحاتی 
ارائه کرد. در نامه مهران مجلسی، سرپرست واحد نجف آباد خطاب به علی اکبر ولایتی 
با ابراز تأســف از بروز برخی حواشی مراسم روز دانشــجو در این واحد آمده است: 
»به نظر می رسد تصاویر مربوط به حواشی مراسم با غرض ورزی و برنامه ریزی از پیش 

تعیین شده منتشر شده است. 
با پی گیری سریع و به موقع مسئولان دانشگاه، افراد خاطی شناسایی و اقدامات قانونی 
صورت پذیرفته است. لذا ضمن تقدیر و تشکر از عنایت ویژه حضرتعالی، اطمینان 
خاطر می دهیم ضمن جلوگیری از تکرار چنین اعمال ناشایستی، نهایت تلاش خود 

را به کار خواهیم بست.«
در پی انتشــار تصاویری از مراسم ۱۶ آذر و روز دانشجو در فضای مجازی و تهیه و 
دریافت گزارش های موثق، ولایتی بر ضرورت حفظ حرمت شهدا و خانواده های آنان 

و پاسداشت حریم دانشگاه، اساتید و دانشجویان تأکید کرد.

دانشگاه

برخورد با متخلفان 
دانشگاه آزاد نجف آباد

فرهنگ: به نشر)انتشارات آستان قدس رضوی( برای نخستین بار سه جلد از مجموعه 
۶ جلدی »قصه های نهج البلاغه« را برای گروه ســنی کودکان منتشــر و روانه بازار 
کرده است. مجید ملامحمدی نویسنده این مجموعه، داستان هایی را برای کودکان 
گروه سنی »ب« و »ج« روایت می کند که برگرفته از نهج البلاغه است. جلد اول این 
مجموعه »درختی که حرکت کرد« نام دارد و در قالب 40 صفحه مصور رنگی منتشر 
شده است. »در مهمانی پولدارها« نام جلد دوم این مجموعه است که در قالب 48 

صفحه، داستان هایی را برای کودکان روایت می کند.
ملامحمدی در جلد سوم این مجموعه با نام »گرسنه ای که سیر نمی شود« به روایت 
داســتانی با همین نام می پردازد؛ همچنین داستان های دیگری در این کتاب 40 

صفحه ای وجود دارد.
به نشــر این مجموعه را که از ســری »کتاب های پروانه« اســت، در قطع رحلی با 
شمارگان ۲000 نسخه منتشر کرده و جلد اول، دوم و سوم آن را به ترتیب با قیمت 

80، 95 و 80 هزار ریال در دسترس کودکان قرار داده است.

کتاب

انتشار داستان هایی 
کودکانه از نهج البلاغه  

قاب عکس

طرح پاییزه کتاب در کتابفروشی های انقلاب
عکس: خبرگزاری کتاب ایران

یادداشت

همایش های ورشکسته ادبی

 کامران شرفشاهی  
سالن های شعرخوانی روزبه روز خالی تر می شود از حضور مخاطبانی که 
هیچ گاه افزون تر از روزگار ما نبوده اند و گاه حتی به تعداد انگشتان دست 
نیز نمی رسند. علی رغم تبلیغات گسترده و هزینه های هنگفت بعضی از 
ســازمان ها و نهادهای فرهنگی، اجرای برنامه ها با عدم استقبال عمومی 
روبه روســت و این نکته حکایت از عــدم نوآوری و خلاقیت و ضعف این 
دستگاه ها در تعامل و عوامل دیگری دارد که مدت هاست گریبانگیر شعر 

و ادبیات جامعه ماست.
در ســایه عدم نظارت پویا و هوشمندانه، هریک از سازمان ها و نهادهای 
فرهنگی به عرصه ای برای حضور مطلق گروهی از شاعران اختصاص یافته 
و همین نگاه تنگ نظرانه و کوته بینانه موجب شده بسیاری از مخاطبان 

شعر، قید حضور در این برنامه ها را بزنند.
متأسفانه به لحاظ دسته بندی های ناروا در حوزه ادبیات، مخاطبان ناگزیرند 
که در هر نوبت از حضور در یک همایش به اصطلاح شــب شعر، شاهد 
شعرخوانی چهره های محدود و مشخصی باشند که گاه حتی این اشخاص 
شعر تازه ای نیز برای ارائه ندارند و خصوصاً در ویژه برنامه های مناسبتی این 
نارسایی به شکل آشکارتری خودنمایی می کند. لذا بدیهی است که به مرور 
زمان از تعداد مخاطبان این گونه مراکز فرهنگی کاسته شده و رونق آن به 
یغما رود. جای دریغ دارد که گفته می شود برخی از مسئولین ادبی درک 
عمیقی از لزوم ایجاد تنوع و تکثرگرایی در برنامه هایشان ندارند و به جای 

دغدغه ادبی، نگاهی بسته و کاسب کارانه به حوزه فعالیتشان دارند.
در چنین فضای بده و بســتانی یقیناً بسیاری از اصول و ارزش ها به  طور 
مداوم قربانی حرص و باندبازی هایی می شود که به هیچ وجه با روح ادبیات 

سازگاری ندارد و از مخاطب ادبیات نیز پنهان کردنی نیست.
نکته مضحک تر در این خصوص این اســت که بعضی از مســئولین این 
ســازمان ها توهم لیدری در عالم شعر و ادبیات را نیز دارند، اما در تعامل 
با دیگر چهره های ادبی و جریان ســازی در این حوزه، هیچ گونه توانایی و 
شایستگی لازم را ندارند. تکرار کسالت آور حضور برخی از چهره ها بی تردید 
نشانه ناتوانی مسئول و یا عدم رغبت دیگر چهره های ادبی به شرکت در 
چنین برنامه هایی است که در هر دو صورت جنبه خوبی ندارد و هرکسی 
با اندک هوش و فراستی این نکته ساده را درمی یابد. از سوی دیگر معروف 
بودن هر چهره ادبی دلیل محبوب بودن او نیست و این نکته بیان گر آن 
است که در برگزاری همایش های ادبی نباید نسبت به نیازسنجی و رجوع 

به نظرات مخاطبان بی اعتنا بود.
در حال حاضر پدیده رویگردانی مخاطبان از بعضی سازمان ها و نهادهای 
فرهنگی که اتفاقاً بعضی از آن ها در گذشته دارای پیشینه درخشانی نیز 
بوده اند، به راســتی اسباب تأسف و نگرانی اســت، زیرا این پدیده بیانگر 
ســوءمدیریت و ناکارآمدی مسئولینی است که می بایست با برنامه ریزی 
و هدفمندی موجبات نشاط فرهنگی و تعامل اصحاب قلم را پدید آورند.

سالن های خالی از جمعیت و بیگانه با روح ادبیات بیانگر فرصت سوزی های 
مدیدی است که تاکنون برروی آن سرپوش گذاشته شده تا عده  معدودی 
در این دکان های ورشکســته، ژســت پدرخوانده به خود بگیرند و الکی 

خوش باشند! 

10

فرهنگ

قدس عملکرد مهم ترین شورای فرهنگی کشور در دهه چهارم فعالیتش را بررسی می کند

عالی انقلاب فرهنگی ظرفیت های مغفول مانده در شورای 
 فرهنگ/ زهره کهنــدل  در اوایل انقلاب، 
گروهک هــای مختلــف، دانشــگاه ها را عرصه 
تاخت و تاز خود کردند. ضمن این که تغییر فرهنگ 
حاکم رژیم پهلوی بر نهادهای جامعه مخصوصاً 
نهادهــای فراگیری مانند آمــوزش و پرورش و 
دانشــگاه ها، مسئله ســاده ای نبود که بتوان در 
کوتاه مدت، تحولات لازم را در آن ها به وجود آورد. 
این مســائل ضرورت تغییر بنیادین در برنامه ها 
و شــیوه های تدریس و تربیت و اهــداف آن را 
ایجاب می کرد؛ در نتیجه با توجه به جو حاکم بر 
دانشگاه ها، مدتی تمام دانشگاه های کشور تعطیل 
شــد و به فرمان امام خمینی)ره( ســتاد انقلاب 
فرهنگی به منظور ساماندهی امور فرهنگی مدارس 
و دانشگاه ها تشکیل شد. با بازگشایی دانشگاه ها، 
فعالیت ستاد انقلاب فرهنگی ادامه یافت و ضرورت 
توسعه و تعمیق کار این ستاد ایجاب کرد که در 
۱9 آذر ۱۳۶4 بــا فرمان امام)ره(، شــورای عالی 
انقلاب فرهنگی تشکیل شود. آنچه در سال های 
اخیر باعث شــده تا شورای عالی انقلاب فرهنگی 
بیش از پیش موردتوجه قرار بگیرد، عملکرد این 
شــورا در دهه چهارم انقلاب است. دکتر مهدی 
گلشنی، عضو حقیقی شورای عالی انقلاب فرهنگی 
در این باره به خبرنگار ما می گوید: دو دهه است که 
عضو شورا هستم. همواره ظرفیت شورا از لحاظ 
توانایی اعضایش، بیشتر از چیزی بوده که انجام 
داده است، به ویژه این که در چندسال اخیر شورا از 

ظرفیت خود استفاده بهینه نکرده است. 
به باور او قرار بوده شورا وضعیت فرهنگی کشور 
و مخصوصاً بخش هــای علمی  را رصد کند، ولی 
به نظر می رســد در حد ظرفیت هایش این کار را 

نکرده است. 
 

 وجود شورا حتماً لازم است
آیا درباره عملکرد شــورای عالی انقلاب فرهنگی، 
قضاوت های غیرمنصفانه می شود و شورا عملکرد 
قابل دفاعی دارد؟ گلشــنی پاسخ می دهد: البته 
بعضی اصلاً با وجود چنین شــورایی مخالف اند و 
همــواره از آن انتقاد می کنند. بنده وجود چنین 
شورایی را لازم می دانم، اما از کارنامه آن مخصوصاً 

در سال های اخیر راضی نیستم، ولی وضعیت آن 
را قابل اصلاح می دانم، به این شــرط که رصدی 
جامع از وضعیت فرهنگی کشــور داشته باشد، 
ملاحظۀ اشــخاص را نکند، از ذکر ناهنجاری ها 
پرهیــز نکند و ابعاد عملی مصوبــات خود را نیز 
درنظر بگیرد. او با اشاره به نقاط قوت شورای عالی 
انقلاب فرهنگی یادآور می شود: اعضای فعلی شورا 
افرادی عالم و توانا هستند، اما برای این که وجود 
شــورا در جامعه احساس شود، باید اعضا شخصاً 
توجه بیشــتری به وضعیت دانشگاه ها، آموزش و 

پرورش و بقیه جامعه داشته باشند.
این اســتاد فلســفه با بیان این که شورای عالی 
انقلاب فرهنگی، ســکاندار علم و فرهنگ کشور 
است می گوید: شورا مصوبات بسیار خوبی داشته 
اســت، اما ظرفیت آن را بیش از آنچه انجام داده 
اســت می دانم. شورا می توانســت واقعاً سکاندار 
علم و فرهنگ کشور باشد، ولی گاهی به مسائل 
دســت دوم پرداخته و از مسائل دست اول غفلت 
کرده است، والاّ وضعیت فرهنگی دانشگاه ها بهتر 

از وضعیت فعلی می بود.

 مشغله های فراوان اعضا
برخی بر ایــن باورند که یکــی از دلایل ضعف 
عملکرد شورای عالی انقلاب فرهنگی، مشغله های 
فراوان اعضای آن است که باعث شده امور شورا 
در درجه اول اهمیــت قرار نگیرد. دکتر ابراهیم 
فیاض، استاد دانشگاه تهران و منتقد فرهنگی در 
این باره به خبرنگار ما می گوید: کدام یک از اعضای 
شــورای عالی انقلاب، تخصص، دانش و فرصت 
اســلامی کردن دانشگاه ها را داشــتند؟! عده ای 
که تخصص علوم انسانی نداشتند، می خواستند 

علوم انســانی را متحول کنند. به گفته او هرکدام 
از اعضای شــورا مســئولیت های فراوانی دارند، 
به طوری که برخی از آن ها بالای ۲0 مســئولیت 
دارند. با این اوضاع چطور می خواهند کاری کنند؟

گلشــنی هم درباره مشــغله های فراوان اعضای 
شورا می گوید: البته این تاحدی درست است، اما 
اعضا با ارتباطات فراوان و اشــرافی که به بعضی 
بخش های کشور دارند، می توانند بیشتر به رصد 
وضعیت اســفناک فرهنگی کشور توجه داشته 

باشند و آن را در شورا مطرح کنند.
این عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی برای بهتر 
شدن عملکرد شــورا چنین پیشنهاد می دهد: 
پیشــنهاد اولم این است که شورا سالی چندبار، 
یکی دو روز با نخبگان متعهد دانشگاهی جلسه 
داشته باشــد تا مشــکلات علمی- فرهنگی را 
دســت اول از آن ها بشنود و پیشنهاد آن ها برای 

رفع ناهنجاری ها را مورد بررسی قرار دهد.
او ادامه می دهد: دوم این که در انتخاب رؤســای 
دانشگاه ها سختگیری بیشتری شود و از اعمال 
نفوذهای مختلف جلوگیری شــود. صرف مؤمن 

بودن یا علمی  بودن اشــخاص مطرح نباشــد، 
بلکه ابعاد فرهنگی افراد معرفی شــده برای این 
مقام نیز درنظر گرفته شود. وضعیت بد فرهنگی 
فعلی ناشی از این است که در بعضی دانشگاه ها 
مسئولان اهمیت لازم را به جو فرهنگی دانشگاه 
نمی دهند و این برای آینده دانشگاه های ما بسیار 
خطرناک است. به گفته وی، باید رصد جامع تری 

از اجرای مصوبات شورا صورت گیرد. 

 باید وقت بیشتری گذاشت 
اگر شــورای عالی انقلاب فرهنگی به دو شورای 
تخصصی علمی  و فرهنگی تبدیل شود، عملکرد 
بهتری خواهد داشــت. دکتر حمیدرضا طیبی، 
عضو حقیقی شورا با بیان این مطلب به خبرنگار 
ما می گوید: در شورا افراد شاخص، توانا و صاحب 
نفوذی عضو هســتند، اما اگر این ساختار به دو 
بخش تقسیم شود بهتر است؛ یعنی یک شورایی 
که به صورت تخصصی در حوزه فرهنگ کار کند 
و یک شــورا که به طور تخصصی در حوزه علم و 

فناوری فعالیت  کند.
گلشنی اما مخالف این ماجراست و تأکید می کند: 
با توجه به وضعیت آشفته فرهنگی کشور با این 
پیشنهاد قویاً مخالفم و توجه توأم به این دو بخش 
را لازم می دانم، با جدا شدن این دو بخش ممکن 
اســت در بخش علمی  تصمیماتی فارغ از ابعاد 

فرهنگی قضایا گرفته شود.
طیبی با تأکید بر هماهنگی دولت و شورای عالی 
انقــلاب فرهنگی خاطرنشــان می کنــد: باید 
سیاست گذاری های کلان فقط در این دو شورای 
تخصصی انجام شــود و آنچه تصویب می شود را 
دولت بپذیرد و در روند تصویب آن حضور جدی 
داشــته باشــد. طیبی معتقد است که جلسات 
شــورا باید تمام وقت باشــد و همچون مجلس 
شورای اســلامی  برای مصوباتش وقت گذاشته 
شــود و اضافه می کند: البته نباید از تلاش های 
دبیرخانه شورا و اسناد خوبی که تصویب می شود 
چشم پوشی کرد، اما تا وقتی اختلافات بین دولت 
و شــورا هست، در اجرایی شدن مصوبات توفیق 

مورد انتظار را نمی بینیم.

آنچه می خوانید

نبایــد از تلاش هــای دبیرخانــه 
شــورا و اسناد خوبی که تصویب 
می شود، چشم پوشــی کرد، اما تا 
وقتی اختلافات بین دولت و شورا 
هست در اجرایی شدن مصوبات، 

توفیق مورد انتظار را نمی بینیم



کــوروش  میــزان: 
زارعــی، نویســنده و 
کارگردان گفت: قرآن 
کریــم بهترین منبع 
برای نگارش آثار ادبی 
است و به عنوان مثال با 
رجوع به آیه »به پدر و 

مادر خود نیکی کنید« می توانید بهترین داستان ها، 
نمایشنامه ها و فیلمنامه ها را بنویسید. وی افزود: ما 
منابع فراوان دینی و اســامی را برای الهام گرفتن 
در اختیار داریــم. در صدر این نمونه ها قرآن کریم 
واقع شــده که دو سوم آن را داستان های اخاقی و 
دراماتیک تشکیل داده  است. رئیس مرکز هنرهای 
نمایشی حوزه هنری ادامه داد: عاوه بر قرآن کریم، 
تاریخ اسام سرشار از داستان های پندآموز و اخاقی 
اســت که با استفاده از هرکدام آن ها می توان فیلم، 

تئاتر و سریال های فراوانی تولید کرد.

قرآن بهترین منبع برای هنر
ایلنا: محمدقاصــــد 
اشرفی رئیس انجمـن 
سینماداران می گویـد: 
مــن بــا وجــود آن  
کــه سال هاســت در 
شورای صنفی نمایش 
عضــو هســتم، امــا 

معتقدم درمجموع نیازی به شورای صنفی نمایش 
نیســت و می توان به مرور به سمتی حرکت کرد که 
شورای صنفی نمایش منحل شود. ما باید به سمتی 
حرکت کنیم که صاحبان فیلم ها، تهیه کنندگان و 
پخش کنندگان فیلم ها به صورت مستقیم با صاحبان 
ســالن های سینما در ارتباط باشــند و برای اکران 
قرارداد ببندند و نمایش فیلم ها باید براساس عرضه 
و تقاضا باشد. باید وظایف و اختیارات شورای صنفی 
نمایش به  تدریج کم شــود و درگام بعد نیز شورای 

صنفی نمایش و اکران منحل شود.

شورای صنفی نمایش منحل شود
فارس: بازیگر سینما، 
تئاتر و تلویزیون عنوان 
می کنم  ســعی  کرد: 
تــا جایی کــه بتوانم 
نمایش ها را ببینم، مگر 
کارهایی که بلیت های 
داشــته  یک میلیونی 

باشند، آن ها را نمی توانم ببینم! شهرام عبدلی عنوان 
کرد: من هیچ تئاتری را نقد نمی کنم و اعتقاد دارم 
همین که تئاتری روی صحنه مــی رود، کار بزرگی 
انجام داده اســت. به نظر من صحبــت درباره یک 
نمایش هم سلیقه ای است، ممکن است من از یک 
تئاتری خوشم بیاید و دیگری خیر، یا این که مثاً از 
یک صحنه هایی یا یــک بخش هایی از یک متن از 
یک کار خوشم بیاید یا از صحنه هایی خوشم نیاید.  
مهم این است که یک گروهی زحمت می کشند تا از 

دیدن یک تئاتر لذت ببریم.

آن ها را نمی توانم ببینم!
ایلنا: نصرالله افجه ای 
گفــت: در برخــــی 
حراج  های داخلــــی  
اتفاق هایی افتـاده که 
کوچک تریـــن حرف 
من موجــب ناراحتی 
آن ها شـــده اســت. 

حرمت من که ۸۳ ســال دارم را نــگاه نمی دارند. 
آدمی به سن من، دو دفعه باید بازنشسته شده باشد، 
ولی من با عشــق و عاقه و غیرتی که دارم دوست 
دارم همچنان کار کنم. دســت و چشمم پیر شده 
است، اما تحمل می کنم. هنرمند وقتی که در یک 
گالری نمایشگاه می گذارد، این نمایشگاه دوطرفه 
است. گالری دار نباید به من پشت پا بزند. مرا طوری 
ناراحت می کنند که مطلقاً با آن ها کار نکنم. این ها 
درد دل هایی اســت که من دارم و همه دال بر این 
است که با گالری های تهران دیگر کار نخواهم کرد.

در ایران نمایشگاه برگزار نمی کنم

چهره - خبر

مهر: مجتبی آقایی دبیر دهمین جشنواره هنرهای تجسمی فجر درباره رویکرد این 
جشنواره در سال های اخیر به سمت هنرهای مفهومی و نتایج حاصل از آن توضیح 
داد: در کشــور ما درطول سال جشنواره های تجسمی بسیاری ازسوی سازمان های 
مختلف برگزار می شــود که نتایج آن، ســازمان ها را در ایفای نقش سازمانی خود 

یاری می کند. 
وی افزود: این جشــنواره ها معمولاً تم مشخصی دارند و به تعبیری می توان گفت 
آثاری را با موضوع مشخص به هنرمندان سفارش می دهند و هنرمندان هم با توجه 
به موضوع اعام شــده، آثاری را خلق می کنند، اما جشنواره هنرهای تجسمی فجر 
لازم است که به خود هنرمند و ایده های هنرمندانه اش اصالت بدهد و زیرساخت های 
هنری کشور را تقویت کند. بنابراین ما طی سه دوره اخیر، این قاعده موضوعی بودن 
را از جشنواره برداشتیم. وی در ادامه با تأکید بر اهمیت هنرمندان افزود: هنرمندان 
به عنوان افراد صاحب اندیشــه و تأثیرگذار، نسبت به مسائل پیرامون خود تفسیر و 

تحلیل خاص خود را دارند.

تجسمی

اصالت با 
هنرمند  است

پرس تی وی: یک عضو کمیســیون فرهنگی مجلس با اشــاره به این که اعتبار 
شــبکه های برون مرزی در چارچوب بودجه صدا و ســیما به تصویب مجلس و 
کمیسیون فرهنگی می رسد، اظهار امیدواری کرد بودجه و اعتباری جداگانه برای 

شبکه های برون مرزی درنظر گرفته شود.
سید احسان قاضی زاده هاشمی  با بیان اینکه مخاطبان در جای جای دنیا از طریق 
این شــبکه ها از دیدگاه و مواضع جمهوری اســامی ایران آگاه می شوند، گفت: 
شــبکه های برون مرزی موفق عمل کرده اند ولی متأسفانه در برخی نقاط دنیا از 
شبکه های کابلی و ماهواره ای خارج شده اند که باید این موضوع دغدغه اصلی مان 

باشد و توزیع و انتقال پیام را پیگیری کنیم.
وی افزود: ما به آن اندازه که باید هزینه نمی کنیم و شاید نتوان بر آن حجم رسانه ای 
غلبه کرد اما شــبکه های برون مرزی توانسته اند منبع خبری دقیق برای کسانی 
باشــند که می خواهند در دنیا مســتقل فکر کنند و بیندیشند و از منابع خبری 

مستقل به عنوان مرجع بهره مند شوند.

تلویزیون

ضرورت بودجه مجزا برای 
شبکه های برون مرزی 
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روی صحنه

 هنر/ رضا استادی  حاصل حدود 15 سال 
حضور »وحید موســائیان« در ســینمای ایران، 
ســاخت 9 فیلم سینمایی است که همه آن ها ـ 
به جز آخرین ساخته اش وقتی برگشتم ـ در یک 
مسئله اشــتراک دارند: »تعلق آن ها به سینمای 

غیرتجاری«
فیلم های پیشــین ایــن کارگــردان عمدتاً در 
فضاهایی خــاص، دور از تراکم و حضور مردم و 
با دغدغه هایی روشــنفکرانه، فلسفی نمایانه و با 
گوشه چشمی به مخاطبان آن سوی آب و پسند 

و خوشایند آن ها ساخته شده بود. 
این که فیلم تجاری ســاختن بهتر است یا فیلم 
هنری، موضوعی است که مسئله این یادداشت 
نیست، اما چرخش موسائیان از ساخت فیلم های 
اصطاحاً »جشنواره پسند« به ساخت فیلمی که 
قرار است با توســل به رقص رضا کیانیان، چند 
ماجرای عشقی، متلک به نظام ممیزی و شوخی 
بــا خط قرمزها او را وارد ریلــی جدید در حوزه 
سینما کند، می تواند مسئله این چند خطی باشد 

که درمقابل شما قرار گرفته است.

خانواده ای تکه پاره 
»وقتــی برگشــتم« فیلمــی پرُشــخصیت و 
پرُماجراست. داستان درباره خانواده ای است که 
چندســالی است تکه پاره شده و هرکدام از آن ها 
در جایی مشــغول زندگی شخصی است. اتفاقی 
که بــرای بهرام ـ بــا بازی رضا کیانیــان ـ رخ 
می دهد، بــار دیگر اعضای این خانواده را درکنار 
هم قرار می دهد و با ذوب شــدن یخ های میان 
آدم ها، دوباره همه به وصال یکدیگر می رســند. 
این خانواده جایی میان ســنت ها گیر کرده اند. 
به واسطه دو خانم مســن به نام های ـ قشنگ و 
فرنگ ـ که ساکن خانه ای قدیمی هستند، بخش 
عمــده ای از رویدادهای فیلم در همین خانه رخ 
می دهد. در کلیت فیلم نیز ضمن روایت قصه ای 
که به آن اشــاره شد، دلبستگی سازنده فیلم به 
سینما و نوســتالژی هایش روایت می شود و به 
همین واسطه مخاطب این توفیق را پیدا می کند 
که ضمن پرداخت بهای بلیت این فیلم، تکه هایی 

از چند شاهکار سینمایی را نیز مشاهده نماید.

 به سوی سینمای تجاری سالم 
در قدم اول، چرخش فیلم سازی مانند موسائیان 
از ســاخت آثاری که به آن اشــاره شد به سمت 
یک سینمای تجاری سالم »قابل تقدیر« است و 
باید آن را به فال نیک گرفت. سال هاست بخش 
عمده ای از میدان ســاخت فیلم های تجاری در 
اختیار فیلم سازان کم استعدادی است که معمولاً 
ساخته های اول و چهارم و هفتم آن ها تفاوتی با 
یکدیگر ندارد، اما فیلم موســائیان حداقل سر و 
شکل مرتبی دارد و در خال روایت ماجراهایش 
ـ هرچند در برخی از بخش ها شــعاری و سرهم 
بندی شده ـ می توان چند پیام خوب و مثبت را 

نیز مشاهده کرد.
یکی از گره افکنی هــای مهم فیلم به کما رفتن 

شخصیت بهرام اســت. از همین جا روایت قصه 
وارد جاده »تکرار« می شــود. ده ها و بلکه صدها 
فیلم و ســریال تلویزیونی وجــود دارد که این 
قصه را دســتمایه قــرار می دهــد. در همه این 
آثار نیز زمانی که شــخصیت اصلی در کماست، 

اتفاق هایی رخ می دهد که باعث می شــود توازن 
از میان رفته، دوباره برقرار شود و همه مشکات 
ختم به خیر گردد. از این حیث و نیز حجم بالای 
شخصیت های فیلم که هریک داستانی برای خود 
دارند و ما صرفاً بخشی از آن را مشاهده می کنیم، 
ساخته آخر موسائیان به شدت قابلیت تبدیل شدن 
به سریال تلویزیونی را دارد. به این دلیل می شود 
گفت »وقتی برگشتم« نیز به درد بیشتر فیلم های 
امروز سینمای ایران دچار است؛ یک مینی سریال 
کوتاه شده را روی پرده سینما می بینیم و جالب 
اینجاست که کارگردان این فیلم برخاف بسیاری 
از کارگردان هایی که فیلم هایشان چنین مشکلی 

دارد، سابقه ساخت سریال تلویزیونی ندارد.

 کفه  بازی ها به سمت کیانیان
فیلم می توانست با شخصیت های کمتری روایت 

شــود و مثاً بــر زندگی بهرام، فراه و نســرین 
به عنــوان یک خانــواده متمرکز شــود. برخی 
شخصیت ها مانند »هوشــنگ« با بازی حسین 
محب اهری کارکرد چندانــی در فیلم ندارد و با 
وجود توانایی هــای این بازیگر در حد تیپ باقی 
می مانــد. درباره برخی دیگــر، کارگردان موفق 
شــده با وجود حضور کوتاه مدت آن ها در فیلم، 
موقعیت خوبی خلق کند. مثاً شخصیت »هما« 
با بازی لادن مستوفی، زنی که با وجود بی وفایی 
شوهرش، در موقعیت تافی قرار می گیرد، اما در 
پایان ترجیح می دهد ارزش های شخصی خودش 
را حفــظ کند و پایبند اخاق بماند، یکی از این 
ماجراهاست که پرداخت خوبی در داستان دارد. 
اما درباره شخصیت »نسرین« با بازی بیتا فرهی 
این پرداخت وجود ندارد و مشــخص نیست این 
زن هنرمنــد و فرهیخته چگونه با یک دلال آثار 
هنری قصد ازدواج دارد و چگونه از او جدا می شود 
و دوباره به زندگی با همسر سابقش بازمی گردد؟

»فراه« نیز شــخصیت دیگر رهاشده فیلم است؛ 
دختری که یک ازدواج شکست خورده را پشت سر 
گذاشته و حالا تمام نگرانی اش، آینده رابطه پدر 
و مادرش است و هیچ نکته قابل توجهی از زندگی 
خودش در فیلم ماحظه نمی شود جز تلفن های 
گاه و بیگاهــی کــه برای پاســخگویی به آن ها 

درمقابل پدرش اکراه دارد.
در نگاهی کلی، کفــه بازی ها و ماجراهای فیلم 
به ســمت رضا کیانیان ســنگین است و بخش 
زیادی از فیلم صرف پرداختن به این شخصیت 
شــده و ایــن پرداختــن نیز بیشــتر متکی به 
بازی های کیانیان است تا ماجراها و اتفاق ها که 
برای مخاطب جذاب و ملموس باشــد. البته این 
مســئله در اغلب فیلم هایی که کیانیان در آن ها 
ایفای نقش می کند مشهود است و او حتی اگر در 
فیلمی نقش کوچکی داشته باشد هم به مرور به 

شخصیت و نقشی پرُرنگ تبدیل می گردد.
وقتی برگشتم، فیلم شاد و امیدوارکننده ای است؛ 
فــارغ از همه تلخی هایی کــه این روزها در آثار 
اجتماعی سینمای ایران می بینیم و به عنوان نقطه 

حرکت موسائیان در ژانری تازه قابل اعتناست.

توجه به یک معضل خاموش اجتماعی
 هنر/ محمدعلی میرزایی  برخی مشــکات و معضات اجتماعی 
به گونه ای حساسیت زاست که درنظر اول شاید پرداختن به آن ها در قالب 
آثار هنری به روز که با دغدغه های واقعی مردم ســروکار دارد، سخت و یا 

حتی ناممکن به نظر آید. 

اما هنرمند متعهد که به این رهنمود رهبر انقاب اعتقاد دارد که بهترین 
شیوه تبیین مسائل و مفاهیم به وسیله هنر است، سعی می کند وارد فضای 
واقعی اجتماع شود و راهی برای بیان دغدغه  مند مشکات پیدا کند. یکی 
از این موضوعات که تابه حال به آن ازســوی هنرمندان متعهد پرداخته 
نشده یا بسیار کم پرداخته شده، مسئله »سقط جنین« است. یک گروه 
تئاتری با استفاده از فرم و محتوایی هنرمندانه توانسته است به خوبی به 

این مسئله بپردازد.
یکی از نمایش هایی که این روزها شــاهد اجرای آن در تماشاخانه استاد 
مشایخی بودیم، نمایش »جنین« نوشته احسان الله دادی و به کارگردانی 
میترا حســین نژاد بوده اســت. در این نمایش ایمان اشــراقی، محمد 
کنگرانی، رؤیا حسین نژاد، حسین محمدی، شیوا منتظری، پریسا امینی و 

محمدعلی میرکاظم بازی می کنند. 
نمایش »جنین« درباره ســقط جنین و آثــار و تبعات آن و نیز بیماری 
اوتیسم صحبت می کند، اما ســعی کرده است این دغدغه ها را در قالب 
یک درام اندیشیده شده بریزد و از بیان شعاری و مستقیم دوری کند. در 
این نمایش بازیگران جوانی ایفاگر نقش ها هستند. یکی از آن ها »ایمان 
اشراقی« است که بعد از بازی در  سریال »خط قرمز« به خارج از کشور 
رفت و این نمایش، اولین کار جدی او بعد از بازگشــت به کشــور است. 
»محمد کنگرانی« بازیگر و مجری طرح نمایش در گفت وگو با خبرنگار 
ما درباره این اثر می گوید: مهم ترین نکته ای که در نمایش به آن پرداخته 
شــده، مسئله سقط جنین و روش های نادرســت آن است. این مسئله 
به خصوص از آنجایی که رهبر معظم انقاب به اهمیت مسئله جمعیت، 
تولد و زادوولد اشــاره کرده اند، برای ما اهمیت داشت. همچنین توجه به 
مشکات بیماران اوتیســم که حدود 250 هزارنفر در کشور درگیر آن 
هستند، محور اصلی نمایش ماست. متأسفانه امکانات و مدارسی که در 
اختیار بیماران درگیر این بیماری هســتند بســیار کم است که در این 
نمایش سعی ما بر این بود که تلنگری به مقامات و مسئولان سیاسی برای 
رسیدگی کامل تر به وضعیت این عزیزان بزنیم و در این زمینه با انجمن 
اوتیسم ایران نیز رایزنی داشتیم. کنگرانی درباره فرم و محتوای این نمایش 
اضافه می کند: رهبر معظم انقاب به این مسئله اشاره مستقیم داشتند 
که با هنر می توان بســیاری از حرف های ناگفتنی را به بهترین وجه بیان 
کرد. این بیماری یک معضل اجتماعی خاموش است و متأسفانه کسی به 
آن اهمیت نمی دهد. ما سعی کردیم با یک کار فرهنگی در قالب تئاتر و 
نمایش، این مسئله را پررنگ کنیم و فکر می کنم که این نمایش، اولین اثر 
نمایشی در این موضوع باشد. ان شاءالله فعالیت بعدی ما هم درخصوص 

بیماری دیابت است و به همین شکل قصد داریم این روند را طی کنیم.

پوستر جشنواره  فیلم فجر رونمایی شد
روابط عمومی جشنواره فیلم فجر: پوستر 
سی و ششمین جشنواره فیلم فجر همزمان 
با آغــاز فعالیت هیئت انتخاب ایــن دوره از 
جشــنواره، رونمایی شــد. همزمــان با آغاز 
به کار هیئت انتخاب بخش سودای سیمرغ با 
حضور محمد مهدی حیدریان رئیس سازمان 
سینمایی، ابراهیم داروغه زاده دبیر جشنواره، 
اعضای شورای سیاستگذاری و اعضای هیئت 

انتخاب سودای سیمرغ، پوستر جشنواره رونمایی شد. حمیدرضا بیدقی 
طراح پوستر سی و ششمین جشنواره فیلم فجر است.

نگاهی به فیلم سینمایی »وقتی برگشتم« ساخته وحید موسائیان

ریل گذاری تازه برای فیلم ساز جشنواره ای

خبر

آنچه می خوانید

سال هاســت بخش عمــده ای از 
میدان ساخت فیلم های تجاری در 
اختیار فیلم سازان کم استعدادی 
است که معمولاً ساخته های اول 
و چهــارم و هفتم آن ها تفاوتی با 
یکدیگر ندارد، اما فیلم موسائیان 

حداقل سر و شکل مرتبی دارد
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خط بين الملل

انتقام انگليسى از مرد شيطان صفت و دخترش
ركنا: كشــف جسد مثله شــده قمارباز متجاوز و دخترش در آپارتمان شان واقع در 
لندن، پليس را در برابر معماى پيچيده اى قرار داده اســت.  جسد «نوئل براون» 69 
ساله كه 8 سال قبل به اتهام تجاوز 4 سال را در زندان گذرانده بود در حالى پيدا شد 
كه عامل يا عاملان اين جنايت، جسد اين مرد را پس از قتل، تكه تكه كرده و دختر 
41 ساله و مجرد او را نيزبه طرزفجيعى كشته بودند. با توجه به اينكه هيچ نشانى از 
به هم ريختگى يا ورود غيرمجاز به محل جنايت وجود نداشــت، كارآگاهان احتمال 
مى دهند عامل يا عاملان ماجرا، با پدر و دخترآشــنا بوده اند وبه همين خاطرخيلى 
راحت وارد خانه شــده اند. ازسوى ديگراحتمال داده مى شود دخترمقتول نيزبه اين 
دليل كشته شده كه پس از ورود ناگهانى به خانه، قاتل يا قاتلان را ديده است. با وجود 
اين، تحقيقات ويژه پليس اسكاتلنديارد براى كشف رازاين جنايت مخوف ادامه دارد.

حمام خون در دبيرستان آمريكايى
ركنا: تيراندازى در يكى از دبيرســتان هاى ايالت «نيومكزيكو»ى آمريكا، با كشته شدن 
دو دانش آموز و عامل جنايت پايان يافت. اين تيراندازى صبح پنجشــنبه در دبيرستان 
«آزتك» اتفاق افتاد، اما هنوز انگيزه ضارب و هويت او فاش نشده است. براساس اظهارات 
شاهدان، تيم هاى ويژه پليس بلافاصله در محل حضور يافتند و با محاصره اين دبيرستان، 
با ضارب درگير شــدند. همزمان چند تيم گشــتى نيز با ايمن سازى نقاط مختلف اين 
دبيرســتان، دانش آموزان را با اتوبوس هايى به ســاختمانى ديگر منتقل كرده و تحويل 
خانواده هايشان دادند. تاكنون مرگ 2 دانش آموز و ضارب تأييد شده است و تحقيقات 
براى روشن شدن زواياى پنهان اين واقعه ادامه دارد.چندين مدرسه در شهر سان خوآن 
بسته شد و پليس اعلام كرد كه اين اقدام پيشگيرانه ممكن است چند ساعتى طول بكشد.

آزار وحشيانه شرين 3 ساله در آمريكا
خبرگزارى ها: زوج جوان كه به اتهام آزار وحشيانه و قتل فجيع دخترخوانده 3 ساله شان 
دستگيرشده بودند با حكم دادگاه به زندان و محروميت از سرپرستى فرزند شان محكوم 
شدند.  «وسلى متيو» و زن جوانش با دختر و دختر خوانده خردسالشان در حومه شهر 
دالاس آمريكا زندگى مى كردند، اما آن ها چند ماه قبل پس از آزار وحشيانه و خفه كردن 
دخترخوانده شان -شرين متيو- جســدش را در تاريكى با خودروى شخصى به كنار 
رودخانه شهر برده و همانجا رهايش كردند.  پيكر اين كودك دو هفته بعد در حالى با 
تجسس هاى گسترده پليس پيدا شد كه خانواده اش درجست و جوها، پليس را همراهى 
مى كردند، اما پس از كشف بقاياى جسد دختربچه، كارآگاهان در تحقيقات تخصصى، 
به پدرومادر خوانده اش مظنون شــده و آن ها را تحت بازجويى قراردادند، تا اينكه مرد 
جنايتكار به كشتن دخترخوانده اش اعتراف كرد. دادگاه پس از چند جلسه محاكمه، 
ناپــدرى دخترك را به حبس ابد و نامادرى اش را به جرم مخفى كردن راز جنايت به 
2 ســال حبس محكوم كرد. همچنين با توجه به ســابقه خشونت اين زوج نسبت به 

فرزندشان، سرپرستى دختر خردسالشان از آن ها تا آخرعمر سلب شد.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

اعتراف برادران مقتول به قتل 
پدر قاتل

ركنا: دو برادر منتخب شــوراى شهر شال كه خرداد ماه به 
قتل رسيده بود، به قتل پدر قاتل برادرشان اعتراف كردند. 

معاون مديركل امنيتى و انتظامى اســتاندارى قزوين گفت: 
دوازدهم آذر در روســتاى حسين آباد بخش شال دو موتور 
سوار كه صورت خود را پوشانده بودند با اسلحه كلاشينكف به 
سمت پدر قاتلِ منتخب شوراى شهر شال كه با يك خودروى 
پژو 405 از باغ بر مى گشت، به صورت رگبارى شليك كردند 

و از محل متوارى شدند.
علــى مقدمى افزود: ايــن فرد 20 دقيقه بعــد از انتقال به 
بيمارستان شفاى تاكستان فوت كرد. وى اضافه كرد: پليس 
با توجه به ارتباط اين دو قتل به پدر و برادران منتخب شوراى 

شهر شال مظنون شد و آن ها را دستگير كرد.
به گفته وى، دو برادر منتخب شوراى شهر شال به اين قتل 

اعتراف و انگيزه خود را انتقام مرگ برادرشان بيان كردند.
مجيد محمدرضايى منتخب جديد شوراى شهر شال، خرداد 
ماه امسال به علت اختلافات مالى و ملكى و به ضرب گلوله 

در روستاى عبدالرب آباد به قتل رسيد.

انفجار سيلندر گاز اكسيژن 
جوانى را كشت

مهر: با انفجار ســيلندر 
بزرگراه  در  اكسيژن  گاز 
آزادگان، جوان 35 ساله 
جــان خود را از دســت 
داد. جلال ملكى با اشاره 
به حادثه انفجار سيلندر 
گاز گفــت: در ســاعت 
8:29 ديروز صبح، انفجار 

سيلندر گاز اكســيژن در محوطه بازار آهن به سامانه 125 
اطلاع داده شــد. وى افزود: بعد از اين تماس، بلافاصله يك 
ايستگاه با امكانات كامل به محل حادثه اعزام شد. سخنگوى 
ســازمان آتش نشــانى افزود: در محل حادثه مشخص شد 
جوان 35 ساله اى كه مشغول تخليه سيلندرها از نيسان بود، 

با انفجار يكى از سيلندرها به شدت مصدوم شده است.
ملكى توضيح داد: اين سيلندرها در اين صنعت و براى برش 
كارى، استفاده مى شود و اين جوان در حال جا به جايى آن ها 

از نيسان بود كه يكى از كپسول ها منفجر شد.
وى افزود: بر اثر اين انفجار، آسيب هاى شديدى به بدن جوان 
وارد شد. البته شــدت انفجار به حدى بود كه كركره مغازه 
مجاور هم به شــدت آســيب ديد. سخنگوى سازمان آتش 
نشــانى در ادامه گفت: جوان مصدوم بلافاصله به نيروهاى 
اورژانس ســپرده شد، اما متاسفانه بر اساس شدت جراحات 

وارده اين جوان جان خود را در لحظات اوليه از دست داد.
ملكى گفت: خوشــبختانه در اين حادثه ديگر ســيلندرها 
شــعله ور نشد. نيروهاى آتش نشــانى محل حادثه را ايمن 

سازى كردند و محل تحويل عوامل انتظامى شد.

خط حادثه

 با انفجار ســيلندر 
بزرگراه  در  اكسيژن  گاز 
 ساله 
جــان خود را از دســت 
داد. جلال ملكى با اشاره 
به حادثه انفجار سيلندر 
گاز گفــت: در ســاعت 
 ديروز صبح، انفجار 

خط قرمز- ليلا طاهرى: زوجى كه در پوشش بيمار اقدام 

به ســرقت از بيمارستان هاى سطح پايتخت كرده بودند، 

دستگير شدند. به گزارش خبرنگار ما در مورخه 14 آبان 

1396، از طريق مركز فوريت هاى پليسى 110 وقوع يك 

فقره سرقت از بيمارستان به كلانترى 163 ولنجك اعلام 

شد. با حضور مأموران، يكى از پرسنل زن بيمارستان اعلام 

داشت كه كيف دستى  وى حاوى يك ميليون تومان وجه 

نقد، دســتبند طلا، گردنبند نقره، ســاعت مچى زنانه و 

تعدادى عابربانك از كمد شــخصى اش در قسمت پاويون 

ويژه پرسنل خانم در طبقه هشتم بيمارستان سرقت شده 

است. با تشكيل پرونده مقدماتى با موضوع سرقت اماكن و 

به دستور بازپرس شعبه ششم دادسراى ناحيه يك تهران، 

پرونده جهت رسيدگى در اختيار پايگاه يكم پليس آگاهى 
تهران بزرگ قرار گرفت.

كارآگاهان پايگاه يكم پليس آگاهى با مراجعه به بيمارستان 

محل ســرقت به بررســى تصاوير دوربين هاى مداربسته 

پرداخته و در بررسى تصاوير بدست آمده موفق به شناسايى 

يك آقا و خانم حدودا 40 و 35 ساله شدند كه در پوشش 

بيمار و بســترى شــدن در بيمارســتان به طبقه هشتم 

بيمارستان رفته و در آنجا سارق زن با ورود به قسمت ويژه 

پرســنل خانم اقدام به سرقت كيف دستى مالباخته كرده 

است. همزمان با آغاز رسيدگى به پرونده اوليه، شكايت هاى 

مشابه ديگرى از بيمارستان محدوده شمال تهران به پايگاه 

يكم پليس آگاهى تهران بزرگ ارجاع شد كه بررسى هاى 

بعمل آمده در خصوص سرقت انجام شده از آن ها و تطبيق 

تصاوير سارقين در تمامى سرقت ها حكايت از آن داشت كه 

ســرقت ها توسط يك آقا و خانم انجام شده است. در ادامه 

رســيدگى به پرونده و با انجام اقدامات پليسى، كارآگاهان 

پايگاه يكم پليس آگاهى موفق به شناسايى خودروى پرايد 

سفيد رنگ متعلق به سارقان شدند. با شناسايى خودروى 

پرايد، ضمن شناسايى آخرين مالك خودرو مشخص شد 

كه خودرو متعلق به يكى از مجرمين سابقه دار و حرفه اى 

به نام ابوالفضل. ر (40 ساله) با 15 سابقه دستگيرى است.

بررسى سوابق ابوالفضل نشــان داد كه وى اولين بار در سال 

1382 و به اتهام قاپ زنى توسط پايگاه هشتم پليس آگاهى 

تهران بزرگ دســتگير شده و پس از آن بارها به اتهام ارتكاب 

جرايم مختلف سرقت و موادمخدر روانه زندان شده و آخرين بار 

در خرداد سال گذشته به اتهام سرقت منزل دستگير و پس از 

گذشت 6 ماه با تأمين وثيقه آزاد و در ادامه متوارى شده است.

با شناسايى ابوالفضل به عنوان متهم پرونده، كارآگاهان با 

مراجعه به محل ســكونت وى در منطقه فلاح اطلاع پيدا 

كردنــد كه او بلافاصله پس از آزادى از زندان اقدام به جابه 

جايى محل سكونتش كرده و در حال حاضر هيچ اطلاعى 

از محل ســكونتش وجــود ندارد. در ادامــه و با توجه به 

بلامكان بودن ابوالفضل و همسرش، مشخصات خودروى 

متهم به همراه دستور دستگيرى سرنشينان آن در سيستم 

جامع پليس ثبت شد. سرانجام در مورخه 30 آبان 1396 

مأموران كلانترى 115 رازى در حين گشت زنى در منطقه 

فلاح موفق به شناسايى خودرو متهم شده و قبل از هرگونه 

اقدام راننده پرايد جهت متوارى شدن از محل، او را دستگير 

كرده و در اختيار پايگاه يكم پليس آگاهى تهران بزرگ قرار 

دادند. ابوالفضل كه اعتياد شديدى به مصرف موادمخدر از 

نوع شيشه و هروئين دارد، پس از دستگيرى و در تحقيقات 

اوليه منكر هرگونه ســرقت از بيمارستان هاى سطح شهر 

تهران شد اما پس از مشاهده تصاوير دوربين هاى مداربسته 

محل هاى ســرقت به ناچار لب به اعتراف گشود و عنوان 

داشت كه ســرقت ها را به همراه همسرش انجام داده كه 

بلافاصله با شناســايى مخفيگاه متهــم در منطقه فلاح - 

خيابان عباسى، همسرش نيز به عنوان ديگر متهم پرونده 

دستگير و به پايگاه يكم پليس آگاهى تهران بزرگ منتقل 

شد. ســرهنگ كارآگاه كرم يوسف وند، رئيس پايگاه يكم 

پليس آگاهى تهران بزرگ با اعلام اين خبرگفت: متهمين 

در ادامه تحقيقات به دهها فقره سرقت از بيمارستان سطح 

شهر تهران اعتراف كردند كه تاكنون تعدادى از محل هاى 

ســرقت شناســايى و تحقيقات جهت شناســايى ساير 

محل هاى ارتكابى سرقت در دستور كار كارآگاهان پايگاه 
يكم پليس آگاهى تهران بزرگ قرار گرفته است.

دستبند پليس بر دستان زوج سارق بيمارستان هاى تهران

خط قرمز- مهــدى كاهانى: 
عامل جعل و كلاهبــردارى 15 
ميليارد ريالى اسناد ملكى در شهر 
مشهد، توسط كارآگاهان شناسايى 

و دستگير شد. 
فرمانده انتظامى خراسان رضوى 
در اين بــاره به خبرنگار ما گفت: 
با دريافت مرجوعه  چندروز قبل 
قضائــى از خانمي جــوان كه از 
جعل اسناد مالكيت توسط افرادى 
ناشناس حكايت داشت، رسيدگى 
به موضوع در دستور كار تيمى از 
مأموران پليس آگاهى استان قرار 

گرفت.
وى افزود: در بررسى اظهارات اين 
خانم، مشــخص شد كه  او پس از 
بازگشــت از ســفر خارج كشور، 
قصد فــروش يك قطعه زمين به 
متــراژ 350 مترمربع در محدوده 
بلوار امامــت -كه ارثيه پدرى اش 

بوده- را داشته كه هنگام سفارش 
بنــگاه معاملات  فروش به چند 
املاك، متصدى يكى از بنگاه ها به 
او گفته اين ملك به نام شــخص 
ديگري است و در آن هنگام اين 
خانم متوجه كلاه بزرگى شده كه 
توسط فروشنده شــياد بر سر او 

گذاشته شده است.
سردار قادر كريمى تصريح كرد: 
در بررســى اظهــارات متصدى 
بنگاه توســط كارآگاهــان اداره 
مبارزه با جعــل و كلاهبردارى 
پليس آگاهى، مشــخص شــد 
فردي به نام ابوالفضل مدتي قبل 
اين ملك را براي فروش سفارش 

داده ولى از وي اطلاع و شــماره 
تلفنى ندارد.

وى افزود: در ادامه روند رسيدگي 
به پرونده، از اداره ثبت اســناد و 
دفاتر اسناد رسمي استعلام گرفته 
و مشخص شد كه وكالتنامه اوليه 
ملك به شــاكي تفويض شده و 
سندي از ملك به نام ابوالفضل در 
سوابق اين ملك وجود دارد، ولي 
اصل سند وكالت در اين پرونده به 

چشم نمى خورد.
فرمانده انتظامى خراسان رضوى 
اضافــه كــرد: در ادامه تحقيقات 
همچنين مشــخص شــد كه در 
دفتر اسناد رسمي واقع در بخش 

تهران، وكالت  اســتان  كهريزك 
نامه اي توســط شــاكي بــه نام 
ابوالفضل تنظيم شــده و اين در 
حالي است كه شاكي، اين وكالت 
نامه را قبول نداشته و اعلام كرد 

كه امضاى او جعل شده است.
وى ادامــه داد: كارآگاهــان اداره 
مبــارزه با جعــل و كلاهبردارى 
پليس آگاهى خراسان رضوى در 
ادامه با استفاده از شيوه هاى نوين 
پليسى، سرانجام متهم را شناسايى 
و با انجام تحقيقات ميدانى، او را 
درحالى كه در يكى از بنگاه هاى 
بلوار  محــدوده  املاك  معاملات 
ســيد رضــى مشــهد، در حال 

تنظيم سند با مدارك جعلى بود، 
در اقدامى ضربتــى و غافلگيرانه 

دستگير كردند.
ســردار كريمى خاطر نشان كرد: 
اين متهم در بازجوئى هاى به عمل 
آمده و مواجهه با مدارك و اسناد 
جمع آوري شده توسط كارآگاهان، 
به بزه انتسابي خود اعتراف كرد و 
گفت كــه قصد فروش ملك را به 
قيمت 15 ميليارد ريال با وكالت 

نامه جعلي داشته است.
وى اظهار داشــت: متهم پس از 
بازجويى هاى تكميلي، به دادسراي 
ناحيه 6 مشهد اعزام و بنا به حكم 

صادره قضايي روانه زندان شد.

دستگيري جاعل 15 ميليارد ريالي اسناد ملكى در مشهد



خط هشدار

خط پليس

دردسرتلگرام بدون سيم كارت
و  تلگــرام  نمــودن  فعــال 
شــبكه هاي اجتماعي با سيم 
كارتي كــه در اختيار نداريد 
كاربر شــبكه اجتماعي را به 

درد سر خواهد انداخت.
اســتان  فتا  رئيــس پليس 
خراسان رضوي در هشداري 
تازه به دارندگان شبكه هاي 
اجتماعي فعال شده با سيم 

كارت هاي بلااستفاده و اعتباري و انتقال شبكه اجتماعي با تغيير صاحب 
سيم كارت خبر داد.

رئيس پليس فتا استان خراسان رضوي در هشداري تازه از كاربران فضاي 
سايبري و اعضاي شبكه هاي اجتماعي بويژه تلگرام و اينستاگرام درخواست 
كرد به منظور پيشگيري از سوء استفاده احتمالي و از دسترس خارج شدن 
شبكه اجتماعي و... نسبت به شــماره اي كه با آن عضو شبكه اجتماعي 

شده ايد حساس باشيد.
سرهنگ جواد جهانشيري در تشريح اين هشدار افزود: با توجه به رويكرد 
اپراتورهاي تلفن همراه كه در صورت عدم اســتفاده از ســيم كارت هاي 
اعتباري، آن ها را در اختيار فرد ديگري قرار خواهد داد، اما مشكل از آنجايي 
آغاز مي شود كه برخي از كاربران شبكه هاي اجتماعي جهت عضويت در 
اين شبكه ها از سيم كارت هاي بلااستفاده يا با هويت غير استفاده مي نمايند 
و پس از اتمام مدت مشخص شده از طرف اپراتور تلفن همراه و ارائه پيام 
اخطار متاسفانه بدليل عدم استفاده كاربر متوجه دريافت پيام اخطار نشده 
و اپراتور تلفن همراه نيز شــماره سيم كارت را در اختيار فرد ديگري قرار 

خواهد داد.
سرهنگ جهانشيري در همين رابطه از پرونده خانمي جوان كه به همين 
روش متاسفانه حريم خصوصي وي نقض شده بود و بسياري از اطلاعاتش 
توســط فرد ديگري در معرض خطر قرار گرفته بود خبر داد و گفت: زن 
جوان به همراه همسرش براي باز پس گيري شبكه اجتماعي كه روي سيم 
كارت اعتباري بلااستفاده فعال بوده به شركت اپراتور مراجعه و در نهايت با 
پاسخ منفي مواجه شده و پس از مراجعه به دادسرا و تنظيم شكوائيه و طي 
مراحل توانست شبكه اجتماعي فعال روي اين سيم كارت را منتقل نموده 
و اطلاعات خود را باز پس بگيرد اما نكته قابل توجه در پرونده متشكله اين 
شهروند صرف زمان و انرژي تبعات احتمالي كه ممكن بود زندگي وي را با 

چالش مواجه نمايد مي باشد.
لذا به كاربران فضاي ســايبري و شبكه هاي اجتماعي توصيه مي گردد به 
منظور حفظ حريم خصوصي و پيشــگيري از عواقب سوء آن چنانچه با 
سيم كارت بدون هويت يا اعتباري بلااستفاده، عضو شبكه هاي اجتماعي 
شده اند توصيه مي گردد ضمن حساسيت به اخطارشركت هاي اپراتوري 
در اولين فرصت نسبت به تغيير شماره تلفن متصل به شبكه اجتماعي به 
شماره دردسترس و مورد استفاده اقدام نمايند تا در صورت عدم واگذاري 
خط به فرد ديگر دچار نقض حريم خصوصي نگردند زيرا شبكه اجتماعي 
فعال شده روي سيم كارت با تغيير صاحب آن قابليت انتقال داشته و همراه 
سيم كارت انتقال مي يابد و پيگيري آن توسط پليس هم كاري پيچيده 

و مبهم خواهد بود.
اين مقام انتظامي نســبت به پيگرد قانوني براي سوء استفاده كنندگان و 
ناقضين حريم خصوصي افراد نيز هشــدار داد و افزود: پليس با جديت به 
دنبال حفظ آرامش كاربران فضاي ســايبري بوده و با برهم زنندگان اين 
آرامش و ســودجويان فضاي سايبري برخورد شديد و غير قابل اغماضي 

خواهد داشت.

چگونگى ضبط و ابطال گواهينامه
از بيــن 172 مورد كد تخلف، 
بــراى 20 عنوان تخلف، نمره 
منفى در نظر گرفته شده كه 
بــه فراخور اينكه مرتكبين با 
خودروى شخصى يا عمومى 
تخلف را انجام داده باشــند، 
نمره منفى متفاوتى مى گيرند.
 20 عنــوان تخلف كه نمره 
منفى به آن ها تعلق مى گيرد 

به شرح ذيل است: 
1- انجام حركات نمايشى  2-تجاوز از سرعت مجاز (بيش از 50 كيلومتر)

3- تجاوز از ســرعت مجاز (بين 30 تا 50 كيلومتر)  4- سبقت غيرمجاز 
5- عبور از چراغ قرمز راهنمايى  6-حركت به طور مارپيچ 7- رانندگى در 
حالت مســتى و مصرف روانگردان  8- حركت بــا دنده عقب در آزادراه و 
بزرگراه  9- عبور از محل ممنوع  10- تجاوز به چپ از محور راه  11- عبور 
وسايل نقليه از پياده رو  12- عدم رعايت حق تقدم عبور  13- دور زدن در 
محل ممنوع  14- استفاده از تلفن همراه  15- نقص فنى مؤثر  16- عدم 
رعايت مقررات ايمنى حمل و نقل جاده اى مواد خطرناك  17- رانندگى 
با وســايل عمومى بيش از زمان مجاز  18- عدم رعايت شرايط مندرج در 
گواهينامه  19- عدم توجه به فرمان ايست يا پرچم مراقبين محصلين يا 

پليس مدرسه  20- عدم رعايت مقررات حمل بار 
در صورتى كه راننده در مراحل اول 30 نمره منفى كسب كند گواهينامه 
به مدت سه ماه ضبط شده و در پايان مدت مذكور با پرداخت جريمه 600 
هزار ريالى به نفع خزانه عمومى،  گواهينامه مسترد خواهد شد.  در صورتى 
كه پس از ســپرى كردن مرحله اول، همان راننده مجدداً 25 نمره منفى 
كســب كند، گواهينامه به مدت 6 ماه ضبط شده و پس از انقضاى مدت 
مذكور، راننده با پرداخــت 900 هزار ريال جريمه به نفع خزانه عمومى، 
گواهينامه اش به وى مســترد خواهد شــد. اگر راننــده اى پس از اعمال 
محروميت هاى مرحله اول و دوم تخلفات جديدى را مرتكب شــده و 20 
نمره منفى بگيرد، گواهينامه اش ابطال خواهد شد.   اين فرد بعد از يكسال 
مى تواند برابر با مقررات و پس از طى دوره آموزشى و پرداخت يك ميليون 
و 500 هزار ريال به نفع خزانه عمومى نســبت به اخذ گواهينامه جديد 
اقدام كند.   افرادى كه در مرحله اول يا مرحله دوم قرار داشته و هنوز به 
محروميت نرسيده اند يعنى در مرحله اول 29 نمره منفى و در مرحله دوم 
24 نمره منفى دارند، اگر به مدت 6 ماه هيچگونه تخلف رانندگى مرتكب 
نشوند تمامى نمرات منفى شان بلااثر خواهد شد.  فردى كه در مرحله سوم 
قرار دارد مشروط به آنكه نمرات منفى اش به 20 نرسيده باشد، اگر به مدت 
يكسال هيچگونه تخلفى مرتكب نشود، تمام نمرات منفى اش بلااثر مى شود. 

چگونگى استعلام وضعيت نمره منفى توسط رانندگان
رانندگان مى توانند از طريق ســايت راهور 120 براى استعلام نمره منفى 
خود اقدام كنند؛ همچنين ارســال شــماره گواهينامه به سامانه پيامكى 

1101202020 مى تواند فرد را از تعداد نمرات منفى اش آگاه سازد.
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حمله گرگ هاى گرسنه 
به پسر 14 ساله در فريمان 

ركنا: نوجوان فريمانى كه از حمله گرگ ها به كوه پناه برده 
بود توسط نيرو هاى امدادى و مردم نجات يافت. 

وحيد مرادى رئيس جمعيت هلال احمر فريمان گفت: پس 
از اعلام مفقودى نوجوانى 14 ساله ساعت يك بامداد ديروز 
در ارتفاعات و كوه هاى منطقه دم روباه و چين كلاغ گروه 
پنج نفره نجاتگران هلال احمر، گروه هاى مردمى و پليس 
به محل اعزام شدند. وى افزود: پدر اين نوجوان در منطقه 
آبروان همراه با 150 راس گوسفند در ارتفاعات منطقه چاه 
كبوترى در تاريكى شب گرفتار حمله گرگ هاى گرسنه و 
در نتيجه گله گوسفندان، پدر و پسر متفرق شده و از هم 

دور شده بودند.
رئيس جمعيــت هلال احمر فريمان ادامــه داد: پدر اين 
نوجوان ابتدا اقدام به روشــن كردن آتش در قسمت هاى 
مختلف كوه مى كند، ولى بــا توجه به اين كه فرزندش را 
پيدا نمى كند از نيرو هاى هلال احمر درخواست كمك كرد. 
وى گفت: در عمليات جست وجو پسر نوجوان كه از حمله 
گرگ ها به كوه پناه برده بود توسط نيرو هاى هلال احمر، 

پليس و مردم نجات يافت.

دست سيم دزد هاى حرفه اى 
بسته شد

خط قرمز: با تلاش پليس، عاملان سرقت هاى سريالى سيم 
و كابل در شهرستان قوچان شناسايى و دستگير شدند. 

فرمانده انتظامى قوچان در گفت و گو با خبرنگار ما اظهار 
داشــت: با گزارش سرقت هاى سريالى كابل برق در سطح 
شهر قوچان،  موضوع به صورت ويژه در دستوركار تيم پليس 

آگاهي و كلانتري هاى 11، 12 اين فرماندهي قرار گرفت.
ســرهنگ رضا قدمگاهي افــزود: اين مأموران با گشــت 
زنى هاى هدفمند، ســرانجام شب شنبه سه نفر از عاملان 
اين سرقت ها را در حال ربودن كابل هاى برق حاشيه شهر 
قوچان، شناســايى كردند كه متهمان با مشاهده خودرو 

پليس، با يك خودروى ال 90 از محل گريختند.
وى تصريح كرد: با متوارى شــدن سارقان، طرح مهار اجرا 
و پس از طى مسافت 10 كيلومتر تعقيب و گريز، مأموران 
پليس اين خودرو را با اســتفاده از قانون بكارگيرى سلاح 
و تيرانــدازى هوايى، متوقف كردند كه در بازرســى از آن 
مقاديري ســيم برق ســرقتي و آلات و ادوات جرم كشف 
شــد. وى گفت: متهمان كه داراى سوابق متعدد كيفرى 
هســتند، در بازجوئى هاى علمى پليس به 7 فقره سرقت 
شــبانه كابل هاى برق در سطح شهرستان قوچان اعتراف 
كرده اند كه با هماهنگى مقام قضائى، تحقيقات بيشــتر از 

متهمان براى كشف ديگر جرائم احتمالى آنان ادامه دارد.

انهدام باند تصادف هاى ساختگى 
پس از 15 كلاهبردارى

خط قرمز: اعضاى يك باند كه با تصادف هاى ساختگى، از 
شركت هاى بيمه كلاهبردارى مى كردند، با هوشياري پليس 

شهرستان چناران دست شان رو شد. 
فرمانــده انتظامي چناران با تشــريح ايــن خبر گفت: به 
دنبال اعلام شــكايت يكى از شركت هاى بيمه از عاملان 
اين كلاهبردارى ها، گروهــى از كارآگاهان پليس آگاهى 
شهرستان وارد عمل شده و تحقيقات گسترده اى را در اين 

زمينه آغاز كردند.
وى بيــان داشــت: كارآگاهــان دايره مبارزه بــا جعل و 
كلاهبردارى پس از بررسى سوابق بيمه و تحقيقات فنى بر 
روى مستندات موجود، هفت عضو اين باند حرفه اى (چهار 
مرد و سه زن) را كه نســبت خانوادگى نيز با هم دارند را 

شناسايى و يكى پس از ديگرى دستگير كردند.
سرهنگ اويسى تصريح كرد: متهمان كه ابتدا منكر هرگونه 
جرمى بودنــد، در بازجوئى هاى علمى پليس و مواجهه با 
ادله و مستندات كشف شده از آن ها، سرانجام به 15 فقره 
كلاهبردارى با تصادف ســاختگى در شــهرهاى چناران، 
قوچان، سبزوار، رشــتخوار، خواف و مشهد از شركت هاى 
بيمــه اعتراف كردند. وى خاطر نشــان كرد: تحقيقات از 
متهمان با هماهنگى مقام قضائى براى كشف ديگر جرائم 

احتمالى اعضاى اين باند ادامه دارد.

اعتماد نابجا باز هم 
دردسر ساز شد

خط قرمز: فردي كه با ســوء استفاده از اعتماد دوستش، 
اقدام به برداشت غيرمجاز از حســاب او كرده بود، به دام 
افتاد.  فرمانده انتظامي تربت حيدريه در اين باره گفت: با 
ارائه مرجوعه قضائي از سوى مردى جوان مبنى بر برداشت 
اينترنتي غيرمجاز از حساب وي، رسيدگي به اين پرونده 
در دستور كار كارشناسان پليس فتا شهرستان قرار گرفت.

سرهنگ اكبر آقابيگى افزود: در بررسي هاي به عمل آمده 
مشخص شــد متهم با داشــتن رمز دوم كارت عابربانك 
شاكى، به طور سريالى اقدام به برداشت غيرمجاز و پرداخت 

اينترنتي قبوض آب، برق و... از حساب وى مى كرده است.
كارشناسان پليس فتا با به دســت آوردن اين اطلاعات و 
پس از يك ســرى تحقيقات فنى، متهم را شناسايى و با 

هماهنگى مقام قضايى دستگير كردند.
وى گفت: متهم 26 ســاله كه دوست مالباخته است، در 
مواجهه با مستندات پليس به بزه انتسابي و برداشت غير 
مجاز اينترنتي از حساب دوستش اعتراف كرد و با تشكيل 

پرونده راهى دادسرا شد.

شهادت مأمور پليس براى حفاظت 
از جان يك زن و كودك

خط قرمز: فرمانده انتظامى اســتان خراسان جنوبى گفت: 
حساســيت مأموران پليس براى آســيب نديدن يك زن و 
كودك منجر به شهادت يك مأمور نيروى انتظامى و مجروح 
شدن دو مأمور ديگر شد.  سردار مجيد شجاع گفت: مأموران 
پليس پس از شناســايى خودرو متهم تحت تعقيب در سه 
راهى روســتاى حيدرآباد نهبندان، به راننده خودرو دستور 
ايســت دادند كه راننده به دســتور ايست مأموران توجهى 
نكرد و متوارى شــد. مأموران پليس با توجه به حضور يك 
زن و كودك در خودروى متهم از تيراندازى به سمت خودرو 
خوددارى و با اقدامات پليســى خودرو را متوقف كردند اما 
بلافاصله با تيراندازى سرنشين جلوى خودرو روبه رو شدند. به 
گفته فرمانده انتظامى خراسان جنوبى در اين تيراندازى سه 
نفر از كاركنان پليس استان مجروح شدند كه يكى از آن ها به 
علت اصابت تير به گردن و قفسه سينه به شهادت رسيد و در 
تيراندازى متقابل شرور مسلح تحت تعقيب به هلاكت رسيد.

خط شهرستان ها
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سارقان يك خودروى سوارى در مشهد، 
پس از آن كه متوجه وجود دو كودك 
خردســال درون خودرو شــدند، و از 
طرفــى تحركات نيروهــاى پليس در 
همان محدوده را مشــاهده كردند، از 
ترس گرفتار شدن، بلافاصله از ارتكاب 
جرم منصرف شده و پا به فرار گذاشتند. 
گزارش خبرنگار ما حاكى اســت: اين 
حادثه شب شنبه و در حالى رخ داد كه 
خانمى جوان خودروى پژو 405 خود را 
به قصد خريد مقابل يكى از مجتمع هاى 
تجارى شهر مشــهد متوقف كرد و در 
حالى كه دو كودك خردسالش درون 
خودرو بودند، از ماشــين پياده و وارد 
اين مجتمع شــد. او بعــد از دقايقى 
كوتاه وقتى به محل بازگشت، متوجه 
سرقت خودرو به همراه كودكان شد و 
بلافاصله طى تماس با مركز فوريت هاى 
پليسى 110، از مأموران انتظامى كمك 

خواست.
 بــه گفته فرمانده انتظامى خراســان 
رضــوى، در پــى اعلام ســرقت يك 
دستگاه پژو 405 به همراه دو سرنشين 

خردســال آن، در محــدوده يكــى از 
مجتمع هاى تجــارى در محدوده بلوار 
جانباز مشهد، بلافاصله تيمى از مأموران 

كلانترى آبكوه وارد عمل شدند.
وى افزود: به محــض حضور مأموران 
پليــس در اين محــل، خانمى جوان 
هراســان به تيم گشت مراجعه كرد و 
گفت كه براى خريد به اين محل آمده 
و دو فرزندش را براى مدت كوتاهى در 
خودرو تنها گذاشته و پس از خريد كه 
كمتر از 5 دقيقه طول كشيده، متوجه 

سرقت خودرو و فرزندانش شده است.
سردار كريمى تصريح كرد: با توجه به 
حساسيت موضوع، بلافاصله دستورات 
لازم در اين زمينه صادر شد و عمليات 
گسترده اى با هدايت مستقيم فرمانده 
انتظامى مشــهد، براى كشف خودرو و 
سرنشينان آن و همچنين دستگيرى 
سارق يا سارقان طرح ريزى و در همين 
راستا طرح مهار توسط مأموران انتظامى 
مشهد به اجرا گذاشته شد. بدين ترتيب 
تمامى مسيرهاى خروجى شهر مسدود 
شد و مشخصات خودروى مسروقه در 
اختيار تمامى تيم هاى گشــتى مشهد 

قرار گرفت.
وى گفت: به دنبال اجراى اين عمليات 
گســترده و بويژه اجراى طرح مهار در 
محدوده محل سرقت خودرو، سارقان 
كه عرصه را بر خــود تنگ مى ديدند، 
خودرو را به همراه دو كودك خردسال، 
در يكــى از خيابان هاى نزديك محل 
ســرقت رها كــرده و خود پــا به فرار 
گذاشــتند. دقايقى بعد نيــز خودرو و 
دو كودك داخل آن توســط مأموران 

كلانترى آبكوه كشف شد.
فرمانــده انتظامى خراســان رضوى با 
بيان اينكه تحقيقات گسترده با توجه 
به سرنخ هاى موجود، براى شناسايى و 
دستگيرى سارق يا سارقان ادامه دارد، 
از شــهروندان خواســت ضمن جدى 
گرفتن هشــدارهاى انتظامى، هرگونه 
اطلاعــى در اين زمينــه دارند و يا در 
صورت برخورد با مورد مشكوك، مراتب 

را به پليس 110 اطلاع دهند.

فرمانده انتظامى خراسان رضوى در گفت و گو با قدس تشريح كرد

جزئيات پيدا شدن دو كودك ربوده شده توسط سارقان خودرو در مشهد

خط قرمز- ليلا طاهرى: متهم برادرزن كشــي هفته 
گذشــته در دادگاه به قضات گفت: «نمى دانستم لباس 
مقتول آغشته به بنزين اســت. من سيگار را اشتباهى، 
برعكس روشــن كردم، همان موقع برادرزنم دستش را 
روى شــانه ام گذاشت كه باعث شــد آتش بگيرد.» اين 
گفته هاي قاتل در حاليست كه او به دليل قتل برادرزنش 
به قصاص نيز محكوم شده بود كه توانست از اولياي دم 

رضايت بگيرد.
22 خرداد90، وقوع يك آتش ســوزى مرگبار به پليس 
پايتخت اطلاع داده شد. با حضور مأموران مشخص شد 
عامل آتش افروزى، داماد خانواده است كه پس از حادثه 
متوارى شــده و اثرى از او نيســت. تحقيقات با تشكيل 
پرونده قتل عمد ادامه پيدا كرد تا سرانجام پليس اينترپل، 
دو سال بعد، رد متهم را در يونان زد. او به شكل غيرقانونى 

قصد ورود به اين كشور را داشت اما با لو رفتن نقشه اش 
دستگير و به كشور برگردانده شد. او در مراحل بازجويى 
با انكار قتل مدعى شــده اســت كه مقتول خودش زير 
گالن بنزين زد و سيگارى كه او در دست داشت موجب 
سوختنش شد. اين در حالى است كه يكى از اهالى محل، 
حميد را هنگام درگيرى با مقتول ديده و آخرين جمله 
را از زبان او شنيده بود. او به مأموران گفته بود: داشتم با 
موتور از كوچه رد مى شــدم كه ديدم متهم با دو دست، 
مقتول را هل داد. من آنجا سيگارى نديدم. وقتى خودم 
را رساندم، از دهان مقتول شنيدم كه گفت حميد رويش 

بنزين ريخته و آتشش زده است.
با كســب اين مدارك بود كه پرونده براى رســيدگى به 

شعبه دوم دادگاه كيفرى استان تهران فرستاده شد.
مادر مقتول زمانى كه در اولين جلسه محاكمه قاتل در 
جايگاه قرار گرفت در زمينه قتل فرزندش گفت: دامادم 
چند روز پيش، دخترم را با چاقو زده بود. آن شــب، در 
خانه كه صدا داد، پنجره را باز كردم، ديدم دوباره آمده با 
پسرم درباره همين موضوع حرف مى زند. لحظه اى پنجره 
را بستم، دلشــوره بدى در دلم افتاد. آن ها چند ساعت 
پيش با هم دعوا كرده بودند. مى خواستم دامادم را صدا 

بزنم بيايد داخل حرف هايشان را بزنند اما ناگهان نور تيزى 
از شيشه به خانه افتاد. پنجره را باز كردم. ديدم آتش دنيا 
را گرفته و بچه ام در حال ســوختن است. من براي قاتل 

قصاص مي خواهم. 
در ادامه رسيدگي به اين پرونده قاتل نيز در جايگاه قرار 
گرفت و جرم خود را منكر شــد در حالي كه در انتهاي 
جلسه قضات رأي به قصاص براي متهم دادند و اين رأي 
در ديوان عالي كشور نيز تأييد شد. با اين وجود بالاخره 
قاتل توانســت رضايت اولياي دم را جلب كند و در ادامه 
روند رســيدگي به پرونده هفته گذشته او براي آخرين 
محاكمه اش در برابر قضات قرار گرفت تا از جنبه عمومي 

جرم محاكمه شود. 
صبح ديروز، متهم، مرد 40 ساله افغان با دستبند و پابند 
در جايگاه قرار گرفت و اين بار نيز در حالى كه دائماً قتل 
مقتــول را منكر بود باز هم منكر قتل شــد و گفت من 
فقط مي خواستم سيگارم را روشن كنم كه پاي مقتول به 

بنزين خورد و او آتش گرفت.
در نهايت جلسه رسيدگى به اين پرونده قضات عاليرتبه 
وارد شور شــدند تا براى سرنوشت متهم تصميم گيرى 

كنند.

 ادعاى عجيب مردى كه برادرزنش را آتش زد

كارآگاه قلابى 
به دام پليس افتاد

باشــگاه خبرنگاران: رئيس كلانتــرى 161 ابوذر 
از دســتگيرى كارآگاه قلابى در حين بازرســى بدنى 

شهروندان خبر داد.
سرهنگ اردشير نادرى رئيس كلانترى 161 ابوذر اظهار 
داشت: حسب اطلاعات واصله مبنى بر اين كه فردى با 
لباس شخصى و تجهيزات پليسى خود را كارآگاه پليس 
معرفى و از شهروندان اخاذى مى كند، موضوع در دستور 

كار عوامل عمليات كلانترى قرار گرفت.
وى با بيان اينكه با اقدامات لازم فرد مورد نظر شناسايى 
و در زمان بازرسى بدنى شهروندان دستگير شد، افزود:از 
متهم يك قبضه سلاح كلت قلابى و كارت هاى شناسايى 

كشف شد.
سرهنگ نادرى گفت: متهم در تحقيقات اظهار داشت 
طعمه هاى خود را از بين مصرف كنندگان مواد انتخاب 
مى كرد و پس از شناســايى در خيابان، خود را كارآگاه 
معرفى مى كرد و در قبال اين كه دستگيرشــان نكند 

مبالغى از آنان اخذ مى كرد.

خط قرمــز: مديركل ســتاد مديريــت بحران 
استاندارى لرستان گفت: تاكنون پيكرهاى هشت 
تن از كوهنوردان مفقود مشــهدى در اشترانكوه 

لرستان پيدا شده است.
رضا آريايى افزود: فقط پيكر يك تن از كوهنوردانى 
كه پنجشنبه شب گذشــته به اشترانكوه لرستان 

صعود كرده بودند، هنوز پيدا نشده است.
وى هويت كوهنوردان پيدا شــده را تاكنون  ناصر 
اكبرى، مجيد زاده تراب، امان االله جوكار، مهشيد 

جوانمحمدى، اكرم حقانى و على قاسم زاده اعلام 
كرد.

به گفته وى روز گذشــته نيز پيكر 2 كوهنورد به 
نام هاى مرتضى غلامپور و عليرضا عاملى توســط 

نيروهاى امدادى در ارتفاعات اشترانكوه پيدا شد.
وى اظهار كرد: از همان ســاعات اوليه گزارش گم 
شدن كوهنوردان مشهدى در اشترانكوه بلافاصله 

نيروهاى امدادى در محل حاضر شدند.
وى با بيان اينكه تلاش براى يافتن ديگر كوهنورد 
مفقود ادامه دارد، افزود: در حال حاضر دماى هواى 
منطقه به شــدت كاهش يافته اســت و احتمال 
كولاك وجــود دارد لذا كاوش بــا احتياط انجام 
مى شود. آريايى ادامه داد: با توجه به احتمال ريزش 
بهمن، جست وجو به صورت مستقيم توسط بالگرد 

انجام نمى  شود.
مديركل مديريت بحران استاندارى لرستان اعلام 
كرده احتمال زنده بودن ديگر كوهنورد گمشــده 

بسيار كم است.

ركنا: سارقان خشن كه با شيوه داعشى ها 
به انبار هلال احمــر در حوالى كهريزك 
حمله كرده و با تهديد ســلاح، كالاها را 
غارت كــرده بودند، پــاى ميز محاكمه 

نشستند .
آذر ســال 94، گزارش سرقت از يكى از 
انبارهاى هلال احمر در حوالى كهريزك 
نرسيده به قم به پليس گزارش شد. پس 
از حضور مأموران در محل، مشخص شد 
سارقان مســلح پس از ورود به انبار، در 

حالى كه خود را از عناصر گروه تروريستى 
داعش معرفى كرده بودند، دســت و پاى 
افراد حاضر در انبار را بسته و محموله هاى 
انبار شده و تلفن همراه و پول هاى آن ها را 

با خود برده بودند.
با آغــاز تحقيقــات تخصصــى پليس، 
كارآگاهان با رديابى هاى تخصصى موفق 
به شناســايى مخفيگاه ســارقان شده و 
7 ســارق و مالخر را درعملياتى ضربتى 

دستگير كردند.

پرونده متهمان پس از تكميل تحقيقات 
براى رســيدگى به شــعبه هفتم دادگاه 
كيفرى يك استان تهران به رياست قاضى 
كيخا و با حضــور قاضى امين مقدم زهرا 
- مستشــاردادگاه - فرستاده شد.يكى از 
شــاكى ها به قضات گفت: «اين افراد آن 
روز ناگهانى وارد انبار شــدند و در حالى 
كه خود را داعشــى معرفــى مى كردند و 
اسلحه هايشان را به سمت ما گرفته بودند، 
دست و پاى همگى را بستند و انبار را خالى 

كردند.»در پايان اين جلسه كه بخشى از 
آن به صورت غيرعلنى برگزار شد، قضات 
پرونده پس از شنيدن دفاعيات متهمان، 

براى تصميم گيرى وارد شور شدند.

محاكمه دزدان داعش نما پشت درهاى بسته

 پيدا شدن پيكرهاى 8 كوهنورد مشهدى در اشترانكوه 

خط قرمز: پرونده مرگ مشكوك زن ميانسال پس از اعلام نظريه پزشكى قانونى 
براى بررسى نهايى به دادگاه فرستاده شد. چندى قبل مأموران پليس تهران از مرگ 
مشــكوك زن ميانسالى در خانه اش حوالى شرق تهران با خبر و راهى محل شدند. 
مأموران در محل حادثه با جســد زن ميانسالى به نام كبرى روبه رو شدند كه روى 
سجاده جان باخته بود. لحظاتى پس از اعلام اين خبر بازپرس ويژه قتل دادسراى 
امور جنايى تهران همراه تيمــى از كارآگاهان اداره دهم پليس آگاهى در محل به 
تحقيق پرداختند. شــوهر زن فوت شده در توضيح حادثه گفت: من و همسرم در 
طبقه بالاى خانه مادرزنم زندگى مى كنيم. شام خانه مادرزنم دعوت بوديم. ساعتى 
قبل به خانه مان برگشتيم و همسرم سجاده اش را برداشت و براى خواندن نماز به 
اتاقش رفت. چند دقيقه اى گذشت و از او خبرى نشد كه نگرانش شدم و به داخل 
اتاق رفتم و با جسد بى جانش روى ســجاده روبه رو شدم. مأموران در بررسى هاى 

جســد متوجه آثار كبودى روى گردن زن ميانسال شدند كه حكايت از اين داشت 
وى به طرز مرموزى به كام مرگ رفته اســت. بدين ترتيب شوهر زن فوت شده به 
دستور قاضى براى بازجويى بازداشت و جسد براى مشخص شدن علت اصلى مرگ 
به پزشكى قانونى فرستاده شد. در حالى كه تحقيقات درباره اين حادثه ادامه داشت 
پزشــكى قانونى علت مرگ زن فوت شده را خفگى اعلام كرد. بدين ترتيب شوهر 
ايــن زن دوباره مورد بازجويى قرار گرفت. وى در بازجويى ها حرف هاى قبلى خود 
را تكرار كرد و از علت مرگ همسرش اظهار بى اطلاعى كرد. وى همچنين به نظر 
پزشــكى قانونى اعتراض كرد و پرونده براى بررسى بيشتر در اختيار تيم سه نفره 
پزشكى قانونى قرار گرفت. چند روز قبل تيم كارشناسان كميسيون پزشكى قانونى 
علت فوت زن را گره خوردن گردنبند اعلام كرد. بدين ترتيب مرد ميانسال در اين 

حادثه بى گناه شناخته شد و پرونده براى بررسى هاى لازم به دادگاه فرستاده شد.

گره 
خوردن 
گردنبند 

زن 
تهرانى 

را از پاى 
درآورد!



 داستان بدهى ها
*يكى از مهم ترين مشكلات باشگاه پرسپوليس، بدهى هاى 

انباشته اين باشــگاه از گذشته تا امروز 
است. به نظر شما اين مشكل چه زمانى 

حل مى شود؟ 
بله متاسفانه مشكل بزرگى است كه 
به اين سادگى  نمى توان در موردش 
حرف زد. برخى از مديران در گذشته 

كارهايى انجام داده اند كه امروز باشگاه 
پرسپوليس به مشكل برخورده است. البته 

اين موضوع به خاطر تغييرات پياپى مديريت 
هم بود كه پرسپوليس را به اينجا رساند. اميدوارم با مديريت صحيح 
گرشاسبى، اين مشكل هم حل شود چون در غير اين صورت، وضعيت 
براى ما سخت خواهد شد. همين حالا پنجره نقل و انتقالات زمستانى 
را از دست داده ايم و معلوم نيست بتوانيم در پنجره نقل و انتقالات 
تابستانى بازيكن بگيريم. مهدى طارمى هم محروم شده و آن طور كه 
رسانه ها مى نويسند، چندين پرونده ديگرمان در فيفا موجود است. 

بايد يك روز مقابل تمام اين مشكلات بايستيم. 
*شما در دوران فوتبال تان در آلمان هم بازى كرديد و با 
فوتبال حرفه اى كاملا آشنا هستيد. اين همه حاشيه براى 

تيمى مثل پرسپوليس طبيعى است؟ 
تيم هاى بزرگ در همه جاى دنيا حاشــيه دارنــد اما بازيكنان 
و اعضــاى تيم اجــازه نمــى دهند ايــن حواشــى، تاثيرى در 
نتيجه گيرى شان داشته باشد. پرسپوليس هم ممكن است دچار 
حاشيه شود اما ما نبايد بگذاريم امتيازات مان به خاطر مسائل اين 
چنينى از دست برود. تيم پرهوادارى هستيم و هر آن ممكن است 
اتفاقى در اطراف باشگاه رخ بدهد. اگر تمركز كافى داشته باشيم و در 
بازى ها دقت كافى را لحاظ كنيم، به اين معناست كه به حاشيه ها 

اجازه نداده ايم ما را تحت تاثير قرار بدهند. 
*به نظرتان مهم ترين دليل موفقيت پرسپوليس در اين 

سال ها چه بوده؟ 
عوامل زيادى دست به دست هم داد تا موفق باشيم؛ مديريت خوب، 
كادرفنى سطح بالا، بازيكنانى كه پتانسيل بالايى داشتند، حمايت هواداران و 
رسانه ها و تمركز بالا به همراه تمرينات تاكتيكى و بدنى كه بازيكنان را در بهترين سطح ممكن حفظ 

مى كرد. بالاخره تيمى مثل پرسپوليس بايد هميشه بهترين ها را داشته باشد. 

از كانتينر تا خشكبار
*كمى هم در مورد خودتان صحبت كنيد. از زندگى لذت مى بريد؟ 

خدا را شكر همه چيز خوب پيش مى رود. دعا مى كنم همه مردم در خوشى باشند. 
البته گاهى مثل همين زلزله كرمانشاه اتفاقاتى رخ مى دهد كه قلب آدم به درد 

مى آيد ولى خدا را شكر كه مردم اين مملكت هميشه كنار هم هستند. 
*امير، فرزند شــما مى تواند روزى جاى خالى كريم باقرى در 

پرسپوليس را پر كند؟
اين موضوع به خودش بستگى دارد. او چپ پاست و در پست هافبك بازى 

مى كند اما من هيچ فشارى بر روى او نمى گذارم كه فوتباليست شود. اگر 
خودش خواست، در كنار تحصيل، مى تواند فوتبال را هم ادامه بدهد. 

*در مورد بيزينس هاى شما حرف و حديث هاى زيادى مطرح مى شود، 
علاقه داريد كه در اين مورد هم صحبت كنيد؟ 

من هم مثل همه مردم درآمدهايى دارم و تلاش مى كنم با كار بيشتر، شرايط بهترى براى خانواده ام 
بسازم. در مورد من شايعه كرده بودند كه كانتينر دارم اما من اصلا نه كاميون دارم و نه كانتينر. بخشى 

از كارم هم به بسته بندى خشكبار مربوط مى شود. 
*شما در مصاحبه اى گفته بوديد گلى كه به استراليا زديد، آفسايد بود. درست است؟ 

بله اين را گفتم چون واقعا در آفســايد بودم كه توپ به من رسيد و خدا خواست كه داوران، آفسايد را 
نبينند. آن گل، خاطرات بسيار زيادى براى من داشت. 

*بعد از نسل شــما، بازيكنان زيادى آمدند اما قبول داريد كه هيچ كدام شان مثل على 
كريمى نشد؟! 

على پسر بامعرفت و مودبى است كه كارنامه اش هم مشخص است. همه ما، على را دوست داريم. او يك 
بازيكن متعصب براى تيم ملى و پرسپوليس بود و به خاطر مدل فوتبالش باعث شد مردم از اين رشته 
ورزشى لذت ببرند. او خيلى شبيه به شخصيت بچه هاى نسل طلايى بود و به همان اندازه هم به شهرت 

و محبوبيت رسيد كه حقش بود. 

كى روش و قرعه تيم ملى
*تكليف تيم ملى هم روشن شد و با مراكش، اسپانيا و پرتغال در جام جهانى 2018همگروه 

شده است. نظر شما در مورد اين قرعه كشى چيست؟ 
من قبول دارم كه در گروه سختى قرار گرفته ايم و شايد اين سخت ترين قرعه 

براى ما بود اما در هر گروهى هم مى رفتيم، اوضاع به همين شكل بود زيرا 
بهترين هاى جهان به جام جهانى مى روند. آنجا كه نبايد منتظر تيم ضعيف 
يا متوسط بود. تفاوت تيم ها در جام جهانى اين است كه برخى از كشورها، 
اسم و رسم بيشترى دارند و برخى كمتر وگرنه هر كدام شان با قدرت زياد 

و با آماده سازى كامل به سراغ ايران مى آيند. ما هم درست مثل جام جهانى 
قبلى بايد آمادگى تيمى مان را بالا ببريم چون در غير اين صورت، وضعيت بدى 

براى مان به وجود مى آيد. نمى گويم كه شانس اول صعود از گروه هستيم اما قطعا 
اگر امكانات در اختيار تيم ملى قرار بگيرد، مى توانيم يكى از بهترين  بازى ها را داشته باشيم. اين گروه 

براى ما سخت است ولى ايران نشان داده در روزهاى سخت، عملكرد بهترى دارد. 
*فكر مى كنيد مقابل اسپانيا، پرتغال و مراكش چه نتايجى به دست بياوريم؟ 

بايد واقع بين بود نه احساسى. بازى با اسپانيا واقعا براى ما سخت است همين طور ديدار با پرتغال ولى 
اگر مثل بازى با آرژانتين باشيم، احتمال كسب امتياز براى مان وجود دارد. از طرف ديگر بايد به كارلوس 
كى روش هم اعتماد كنيم. او اگر به اندازه كافى امكانات در اختيار داشته باشد، كارهايى مى كند كه تيم 
ملى متحول شود و روند پيشرفتش سرعت بيشترى پيدا كند. در همين سال هاى اخير هم شاهد آن 
بوديم كه تيم ملى بهترين بازى ها را با هدايت كى روش داشت و موفقيت هاى بى نظيرى مثل دو بار 

صعود پياپى به جام جهانى پشت سر گذاشت. 
*شما هميشه رابطه صميمانه اى با كى روش داشتيد. او در مورد شرايط تيم ملى هم با شما 

صحبت كرده بود؟ 
رابطه ما، يك رابطه صميمانه است چون او سرمربى تيم ملى و من بازيكن سابق تيم ملى هستم. هميشه 
بايد به عنوان يك ايرانى از تيــم ملى حمايت كنيم و اگر رفاقتى بين مــن و كى روش پيش آمده، به 

همين خاطر است. 
*نگفتيد بالاخره تيم ملى از گروهش صعود خواهد كرد يا نه؟ 

از نظر من، مراكش تيمى است كه مى توانيم آن را شكست بدهيم. البته تيم ضعيفى نيست بلكه ما بايد 
آن قدر قوى باشيم كه مراكش را شكست بدهيم. من كارى به اينكه از گروه صعود خواهيم كرد يا نه، 
ندارم چون از حالا خيلى زود است كه در خصوص تيم ملى و شرايطش صحبت كنيم. من فقط اعتقاد 
دارم كه بازيكنان تيم ملى بايد از اينكه مقابل پرتغال و اســپانيا به ميدان مى روند، لذت ببرند. اين دو 
بازى به لحاظ تجربى مى تواند در زندگى حرفه اى آنها تاثير بزرگى داشته باشد. اميدوارم ملى پوشان 
ما در راه جام جهانى به خوبى مورد حمايت قرار بگيرند و در روســيه نيز بهترين نتايج را خلق كنند تا 

شگفتى ساز اين جام لقب بگيرند. 

ارزش پيراهن پرسپوليس
* مثلا عليرضا بيرانوند حاشيه هاى زيادى ساخته و... 

من هميشه به بازيكنان مى گويم كه نبايد كارى كنيد كه مقابل هواداران قرار 
بگيريد. ده ها بازيكن و مربى به پرسپوليس آمدند و رفتند اما تنها نام و نشان 

كسانى در اين باشگاه باقى ماند كه شخصيت شان را به خوبى نشان دادند و 
توانستند كاراكتر بزرگى از خود پيش چشم هواداران 
بســازند. بحث من فقط در مورد بيرانوند نيســت 
چون او را نيز يك بازيكــن مثل همه بازيكنان 
مى دانم. من در مورد همه پرسپوليسى ها 
صحبت مى كنم. تنها خاصيت تيم هايى 
مثل استقلال و پرسپوليس، همين حضور 
هواداران است. شما فكر مى كنيد اين دو تيم 
اگر هوادار نداشتند، چه تفاوتى با ساير تيم ها 

داشتند؟ مثلا چه تفاوتى بين پرسپوليس 
بدون هوادارانش با پيكان و ســايپا بود؟ اگر مى خواهيم اين 

تماشاگران و هواداران را داشته باشــيم، هرگز نبايد روى 
اعصاب آنهــا راه برويم و اين هواداران را شــكنجه روحى 

كنيم. 
از بازى با *اما كار به جايى رسيد كه شما هم در رختكن و بعد 

پديده با بيرانوند درگير شديد. 
دادم و فكــر اين بحث ها تمام شد و رفت. من هم بارها در مورد اين مسائل توضيح 

نمى كنم ادامه دادن چنين حرف هايى كمكى به پرسپوليس و اصلا فوتبال ايران كند. من به 
عنوان مربى تيم وقتى ديدم داد و فريادهاى يك بازيكن در رختكن باعث رنجش ساير بازيكنان 

شده و جو را متشنج مى كند، به او تذكر دادم كه اينجا و در رختكن نبايد داد بزند .
*بعد از آن ماجراها، باز هم براى بازيكنان در مورد حفظ رابطه شان با هواداران صحبت 

كرديد؟ 
من تمام تلاشم را مى كنم كه بازيكنان را در شرايطى روحى و فنى خوبى قرار بدهم. تمام اعضاى 
كادرفنى اين تلاش را مى كنند. در زمان تمرين هم با بازيكنان حرف مى زنم و به آنها مى گويم كه 

پرسپوليس با اين هواداران پرسپوليس شده و بايد آنها هميشه در كنار ما بمانند. هر بازيكنى، يك 
شــخصيت منحصر به فرد دارد. ما هم تا يك جايى مى توانيم به آنها راه و چاه را بگوييم. نمى شود 
مدام به آنها گفت كه اين كار را بكنيد و آن كار را نكنيد. فوتباليستى كه به پيراهن پرسپوليس رسيده 
بايد آن قدر باهوش باشد كه مثل يك پرسپوليسى رفتار كند. اينجا سقف فوتبال براى يك بازيكن 
است. بايد قدر حضور در پرسپوليس را بدانند چون ممكن است همين هواداران با اولين اشتباه، يك 
بازيكن را كنار بگذارند. فقط به بازيكنان توصيه مى كنم هواى شخصيت تيم و باشگاه را داشته باشند 
و طورى رفتار كنند كه از چشــم طرفداران تيم نيفتند چون در اين صورت، بازگرداندن محبوبيت 

شان بسيار سخت خواهد شد. 

سنگ صبور سرخ ها
*آقاكريم! شــما خارج از مستطيل سبز، هميشه ســنگ صبور بازيكنان هم هستيد و پاى 

درددل شان مى نشينيد. درست است؟ 
تا جايى كه بشود، اين كار را مى كنم. البته لطف بازيكنان هم هست كه مرا محرم اسرار خود مى دانند. 

*با اين حساب هنوز هم كاپيتان پرسپوليس هستيد؟ 
دوران فوتبال ما گذشته و امروز مربى تيم هستم اما هر كارى از دستم بربيايد كه بدانم 
به پرســپوليس كمك مى كند، انجام مى دهم. وقتى احساس كنم بازيكنى دچار 
مشكل شده، مثل دوران فوتبالم به سراغ آن بازيكن مى روم و پاى صحبت هايش 
مى نشــينم. خداوند هادى نــوروزى را رحمت كند، بارهــا در ماه هاى آخر 
زندگيش با من درددل مى كرد. باقى بازيكنان هم همين طور هستند. تلاش 
مى كنم تا جايى كه توان دارم، فشارهاى روحى و روانى را از بازيكنان بگيرم. 
البته ما دو كاپيتان بسيار خوب داريم. سيدجلال حسينى و حسين ماهينى 
كه سال ها براى پرسپوليس بازى كرده اند و تجربيات بالايى هم دارند، كارشان 
را به خوبى به عنوان كاپيتان انجام مى دهند. آنها دلسوز تيم هستند و هرگز صلاح 
خودشان را به صلاح تيم ترجيح نمى دهند. من هم سعى مى كنم مربى و كاپيتان تيم 

باشم و در كنار بازيكنان قرار بگيرم. 
*البته بازيكنان هم به قدرى به شــما اعتماد دارند كه قبل از شروع بازى و در رختكن وقتى 
حلقه اتحاد تشكيل مى دهند، شما بايد براى شــان صحبت كنيد و به آنها انرژى بدهيد. اين 

طور نيست؟ 
بله اين هم لطف بچه هاست. آنها مى گويند آقاكريم شما صحبت كنيد و من هم مثل گذشته حرف هايى 
كه لازم است را مى گويم. بازيكنان پرسپوليس اعتقادات مذهبى عميقى دارند و با اتكا به ائمه(ع) به ميدان 

مى روند. من هم تلاش مى كنم روحيه بازيكنان را بالا ببرم. 
*يكى از بازيكنان مى گفت آقاكريم به بازيكنان جوان تر، پول هم قرض مى داد. اين موضوع 

صحت دارد؟ 
اين حرف ها كه گفتن ندارد. اگر ببينم كسى در تيم به مشكل برخورده، كمكش مى كنم. اين كار را هر كس 
ديگرى هم ممكن است كه انجام بدهد. البته چنين كارى، وظيفه ما نيست اما متاسفانه در ايران همچنان 

با مشكلات زيادى در باشگاهدارى مواجه هستيم و اين شرايطى كه شما هم مى دانيد، پيش مى آيد. 
*طى ماه گذشته، سيدجلال و ماهينى مصاحبه هايى انجام دادند كه به نظر مى رسيد از شرايط 

مديريت قبلى باشگاه رضايت نداشتند. اين موضوع صحت داشت؟ 
ببينيد، همان طور كه گفتم سيدجلال و ماهينى بزرگ ترهاى تيم هستند و دلشان به حال پرسپوليس 
مى ســوزد. آنها نمى خواهند تيم دچار بحران شود. مى خواهند مشــكل به سرعت حل شود و به همين 

خاطر مصاحبه مى كنند تا به هواداران بگويند داخل تيم چه خبر است. بحث مصاحبه ها هم همين بود. 

 فساد در فوتبال
*اين روزها على كريمى در مورد فساد در فوتبال به خصوص فدراسيون حرف هاى زيادى 
زده و شما هم واكنش هايى داشته ايد. هنوز هم به حمايت از حرف هاى على مى پردازيد؟ 
من فقط مى گويم اگر على كريمى حرفى زده و سندى دارد، فدراسيون بايد وارد عمل شود و صحبت هاى 
كريمى را مورد بررسى قرار بدهد. بالاخره يا كريمى درست مى گويد كه بايد فسادها را بررسى و ريشه كن 
كرد و يا اشتباه مى كند كه بايد ذهنش را روشن كنند. من معتقدم بايد هر چه زودتر 
كريمى را به فدراسيون ببرند و با او حرف بزنند. اگر على كريمى در مورد فساد 

حرف نزند، چه كسى بايد در اين مورد صحبت كند؟ 
*آقاى باقرى، به نظرتان فساد در فوتبال ما وجود دارد؟ 

بله صد در صد من مطمئن هستم كه در بخش هايى از فوتبال ما فساد 
وجود دارد اما سند و مدركى در موردش ندارم و فقط چيزهايى شنيده 
يا ديده ام. اگر فساد وجود نداشت، وضعيت فوتبال ما اين طور نمى شد كه 

اين همه بدهى روى دست باشگاه ها باقى بماند. 

پيگيرى كسر 6 امتياز با مديريت است
مهاجرى: كار خودم را مى كنم

ورزش: سرمربى تيم فوتبال پديده خراسان در واكنش به شوك وارد 
شده به تيمش و كسر 6 امتياز از تيم پديده كه به خاطر شكايت ننزويچ 
به فيفا از اين باشگاه اتفاق افتاده است، گفت: در اين مورد حرف خاصى 
ندارم، چون باشگاه اعلام كرده پيگير ماجراست و ان شاءاالله كه امتيازى 
از ما كسر نمى شود. در حال حاضر كه همه چيز را به باشگاه واگذار كرده 
و كار خودم را مى كنم. وى در مورد اينكه در نيم فصل چه برنامه اى براى 
تقويت تيمش دارد، عنوان كرد: ما در اكثر پست ها نياز به تقويت داريم 
و از اين رو ليست خريد خود را به مديريت باشگاه داده ام تا براى جذب 
آن ها اقدام كنند. البته برخى از اين بازيكنان با باشگاه هاى خود قرارداد 

دارند كه ما در مورد جذب آن ها خيلى قانونى عمل خواهيم كرد.

پرسپوليس بازنده تمام عيار پرونده گولچ
تسنيم: مسئولان پيشين باشگاه پرســپوليس در جذب مدافع كروات 
آنقدر ناشيانه عمل كردند كه اين بازيكن در دوران حضورش در اين تيم 
حتى يك دقيقه هم بازى نكرد و وقتى به تعهدات مالى شــان در قبال او 
عمل نكردند، اين بازيكن هم طبق قوانين فيفا عمل كرده و به خاطر سه 
ماه عدم دريافت حق وحقوقش ايران را ترك كرد و شكايت خود را نيز به 
فيفا برد.مشكل اينجاست كه باشگاه پرسپوليس در مورد آنتونى گولچ با 
دو پرونده شكايتى مواجه است. باشگاه شريف مولداوى هم كه قرار بود 
مبلغ 100 هزار دلار از باشگاه پرسپوليس بابت صدور رضايت نامه گولچ  
بگيرد همين مبلغ را از اين باشگاه به اضافه 100 هزار دلار ديگر به عنوان 
غرامت خواستار شده است. با توجه به اين قضيه باشگاه پرسپوليس غير 
از طلب تقريباً 300 هزار دلارى گولچ بايــد حدود 200 هزار دلار هم به 
باشگاه پيشين او بدهد، در واقع 500 هزار دلار غرامت بابت بازيكنى است 
كه حتى يك بار هم با پيراهن پرسپوليس در بازى رسمى به ميدان نرفت.

غيبت مهاجم صنعت نفت در ديدار 
برابر پرسپوليس

ورزش: صنعت نفت آبادان فردا در يك بازى معوقه از هفته هشــتم 
مسابقات فوتبال ليگ برتر باشــگاه هاى كشور ميهمان پرسپوليس 
خواهد بود. اين تيــم در حالى در بازى برابر پرســپوليس به ميدان 

مى رود كه از محمد شادكام در تركيبش استفاده نخواهد كرد.
هر چند مصدوميت شادكام تا حدود زيادى برطرف شده است، ولى 
اين بازيكن نمى تواند تيمش را در بازى با پرسپوليس همراهى كند. 

شادكام تنها غايب نفتى ها در اين بازى خواهد بود.

برنامه ديدارهاى پارس جنوبى در 
تورنمنت فوتبال ساحلى برزيل

ورزش: تورنمنت هشــت جانبه باشــگاهى فوتبال ســاحلى با حضور 
تيم هاى مطرح باشگاهى از كشــورهاى ايران، برزيل، آرژانتين، اسپانيا، 
روسيه و پرتغال در قالب دو گروه از 23 الى 26 آذرماه 96 به ميزبانى شهر 
سائوپائولو برگزار مى شود. پارس جنوبى نماينده كشورمان در گروه دوم 
در كنار تيم هاى فلامينگو برزيل، روساريو آرژانتين و لوانته اسپانيا قرار 
گرفته است. برنامه بازى هاى نماينده كشــورمان در مرحله گروهى به 

شرح زير مى باشد.
پنج شنبه 23 آذرماه: لوانته اسپانيا - پارس جنوبى ايران از ساعت 14:30 

به وقت محلى
جمعه 24 آذرماه: روساريو آرژانتين - پارس جنوبى ايران از ساعت 14:30 

به وقت محلى
شنبه 25 آذرماه: فلامينگو برزيل - پارس جنوبى ايران از ساعت 10:00 

به وقت محلى  
اين براى نخستين بار اســت كه يك باشگاه فوتبال ســاحلى از ايران در 
مسابقات معتبر باشگاهى شركت مى كند و الزام حضور پنج ملى پوش و دو 
بازيكن خارجى طبق قوانين شركت در اين مسابقات، رقابت هاى موندياليتو 

را به معتبرترين مسابقات باشگاهى فوتبال ساحلى تبديل كرده است.

سرنوشت طارمى در انتظار طيبى
فارس: محمد طيبى بازيكن سابق استقلال خوزســتان كه در ابتداى 
اين فصل به تيم پارس جنوبى رفت و با اين باشــگاه قرارداد امضا كرد به 
يكباره به تيم القطر كشور قطر پيوست.مسئولان باشگاه پارس جنوبى از 
اين اتفاق شوكه شدند و براى احقاق حق باشگاه  از طيبى به فيفا شكايت 
كردند .اكنون خبر رسيده كه فيفا در مورد اين پرونده راى صادر كرده و 
اين راى به زودى به طيبى و باشگاه قطرى ابلاغ خواهد شد. در اين راى 
به احتمال فراوان محمد طيبى مانند مهدى طارمى مهاجم پرسپوليس 
كه همزمان با پرسپوليس و باشگاه ريزه اسپور تركيه قرارداد امضا كرده 
بود چهار ماه از حضور در فوتبال محروم مى شود. ضمن اينكه فيفا باشگاه 
القطر را هم مانند باشــگاه پرســپوليس از فعاليت در يك پنجره نقل و 

انتقالاتى محروم خواهد كرد. 

هفته پايانى نيم فصل اول ليگ يك كشور
ورزش: هفته پايانى نيم فصل اول ليگ دسته اول فوتبال كشورمان 
كه عصر ديروزآغاز شد امروز نيز با برگزارى 6 ديدار پيگيرى مى شود 

تا پرونده نيم فصل اول بسته شود.
برنامه مسابقات :

يكشنبه 19 آذر 96 
بادران تهران- ماشين سازى تبريز 

صباى قم - فجرسپاسى شيراز 
مس كرمان - ايرانجوان بوشهر 
اكسين البرز- آلومينيوم اراك 

آينده سازان برق جديد شيراز- خونه به خونه مازندران 
نساجى مازندران- راه آهن تهران 

شهردارى ماهشهر- گل گهرسيرجان 

الهلال ابوظبى را براى بازى با استقلال 
انتخاب كرد

مهر: در حالى كه فدراسيون فوتبال ايران بر عدم برگزارى بازى با تيم هاى 
عربســتانى در زمين بى طرف تاكيد مى كند، عربستانى ها هم بر موضع 

خود براى عدم سفر به ايران و قطر پافشارى مى كنند.
روزنامه «الرياضى» عربستان در مطلبى نه تنها بازى در زمين بى طرف 
را تاييد بلكه حتى زمين موردنظر عربستانى ها را هم تعيين كرده است. 
اين روزنامه نوشت: «باشگاه الهلال، به صورت اوليه ورزشگاه هاى محل 
برگزارى بازى هاى اين تيم با باشگاه هاى ايرانى و قطرى را مشخص كرده 
است. برهمين اساس، ديدارهاى اين باشگاه با تيم هاى ايرانى در ابوظبى 

و با تيم هاى قطرى در كويت برگزار مى شود.»
اين روزنامه در ادامه نوشته است: «باشگاه الهلال طى روزهاى آينده 

اسامى دقيق اين ورزشگاه ها را اعلام مى كند.»

ضد حمله
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ورزشـــى

شاهين اسماعيلى : از جمع نسل طلايى فوتبال ايران كه با پوست و گوشت و استخوان شان، پيشرفت را 
معنا كردند، كريم باقرى مثل يك ژنرال واقعى مى ماند. اخلاق و منش عجيبى دارد و آن قدر مهربان است 
كه در قلب تك تك بازيكنان نسل طلايى جاى گرفته. او را مى توان «كاپيتان هميشگى» پرسپوليس 

ناميد. بى شيله پيله و شوخ طبع است و وقتى با او همكلام مى شويد، دل تان مى خواهد زمان ديرتر 
بگذرد. براى دقايقى با «آقاكريم» به گپ و گفت پرداختيم كه ماحصل اين گفت و گو را مى خوانيد: 

قهرمانى آخر فصل
*تبريك مى گوييم! پرسپوليس قهرمان نيم فصل شد. 

متشكرم اما بايد به بچه هاى تيم تبريك گفت. آنها خيلى زحمت كشيدند. البته من فكر مى كنم براى تبريك 
گفتن خيلى عجله داريد چون هنوز هيچ چيز تمام نشده و دوست نداريم در شرايطى قرار بگيريم كه تصور 
كنيم همه چيز تمام شده است. تا وقتى دست مان به جام نرسيده و از پله هاى سكوى قهرمانى بالا نرفته ايم، 

نبايد بگوييم قهرمان شده ايم. 
*البته بعيد هم نيست با همين روند به قهرمانى فصل برسيد. 

بله اما بايد هفته به هفته جلو برويم. تيم هاى زيادى در فوتبال ايران بوده اند كه در نيم 
فصل مدعى بودند و حتى قهرمان نيم فصل شدند ولى در نهايت به ليگ دسته پايين تر 

رفتند. ما هم نبايد عجله داشته باشيم. اگر بتوانيم شايستگى مان را نشان دهيم، 
قطعا در اين فصل هم به قهرمانى مى رسيم. بچه ها نبايد كار را رها كنند 

و بگوييد الان ديگر فاصله مان با ساير رقبا زياد شده و ديگر نيازى 
نيست مثل گذشته بجنگيم. 

*واقعا بازيكنان پرســپوليس ممكن است اين طور فكر 
كنند؟ 

البته آنها حرفه اى هســتند و تا به حال هم بالاتر از استانداردهاى فوتبال ايران بازى 
كرده اند. مى بينيد كه ركوردهاى خوبى هم داريم ولى به هر حال ما به عنوان مربيان 
تيم بايد هميشــه به بازيكنان تذكر بدهيم تا انگيزه هاى شان را حفظ كنند. تيم 
كنونى پرسپوليس از بازيكنان بسيار خوب و مطمئنى تشكيل شده كه جدا از انضباط 
كارى، مى توانند از لحاظ فنى هم به تيم كمك بزرگى كنند. آنها با همين روندى كه 

دارند، بهترين اتفاقات را رقم مى زنند. 

 تأثير برانكو
*تمديد قرارداد برانكو به كجا كشيد؟ 

اين سوال را از آقاى برانكو بپرسيد، من چيزى نمى دانم. 
*ادامه حضور برانكو مى تواند منجر به قهرمانى پرسپوليس در آسيا شود؟ 
پرسپوليس با حضور برانكو واقعا متحول شد و همه بايد كمك كنيم تا شرايطى به 

وجود بيايد كه برانكو ماندگار شود. حضور مربيان نامدار و باتجربه اى مثل برانكو 
به معناى واقعى به ما كمك مى كند تا شــرايط فوتبال مان را تغيير بدهيم. به 
همين وضعيت بازيكنان فعلى پرسپوليس نگاه كنيد؛ هر كدام شان چقدر در مدل 

فوتبالى كه بازى مى كنند، پيشرفت كرده اند. پرسپوليس يك بار قهرمان ليگ شده 
و بعد از سال ها توانسته هوادارانش را خوشحال كند، يكبار هم نايب قهرمان شد. در ليگ 

قهرمانان هم توانستيم به جمع 4 تيم نهايى برســيم و فقط يك قدم تا فينال فاصله داشتيم. 
اينها به خاطر حضور يك مربى خوب در پرسپوليس اســت. موفقيت بى خود و بى جهت به دست نمى آيد، بايد 

همه عوامل در كنار هم باشد. 
* پرسپوليس در آسيا بر خلاف تيم ملى با قرعه بدى روبرو نشد. اين بار به فينال مى رسيد؟
همه تيم هايى كه به جام باشگاه هاى آسيا رسيدند تيم هاى ممتاز ليگ كشور خود بوده اند. گروه 
ساده وجود ندارد. در همين گروه اگر حواسمان نباشد به مشكل مى خوريم. خوشبختانه 
فعلا از امتياز داشتن تماشاگر هم محروم نيســتيم. سال قبل در بازى هاى خانگى 
مقابل عربستانى ها خيلى سختى كشيديم.اميدوارم با همت بچه ها بتوانيم اين 

بار به فينال آسيا برسيم.
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كريم باقرى در گفت و گو با 
قدس تشريح كرد

 داستان بدهى ها
*يكى از مهم ترين مشكلات باشگاه پرسپوليس، بدهى هاى 

انباشته اين باشــگاه از گذشته تا امروز 
است. به نظر شما اين مشكل چه زمانى 

حل مى شود؟ 
بله متاسفانه مشكل بزرگى است كه 
به اين سادگى  نمى توان در موردش 
حرف زد. برخى از مديران در گذشته 

كارهايى انجام داده اند كه امروز باشگاه 
پرسپوليس به مشكل برخورده است. البته 

اين موضوع به خاطر تغييرات پياپى مديريت 
هم بود كه پرسپوليس را به اينجا رساند. اميدوارم با مديريت صحيح 
گرشاسبى، اين مشكل هم حل شود چون در غير اين صورت، وضعيت 
براى ما سخت خواهد شد. همين حالا پنجره نقل و انتقالات زمستانى 
را از دست داده ايم و معلوم نيست بتوانيم در پنجره نقل و انتقالات 
تابستانى بازيكن بگيريم. مهدى طارمى هم محروم شده و آن طور كه 
رسانه ها مى نويسند، چندين پرونده ديگرمان در فيفا موجود است. 

بايد يك روز مقابل تمام اين مشكلات بايستيم. 
*شما در دوران فوتبال تان در آلمان هم بازى كرديد و با 
فوتبال حرفه اى كاملا آشنا هستيد. اين همه حاشيه براى 

تيمى مثل پرسپوليس طبيعى است؟ 
تيم هاى بزرگ در همه جاى دنيا حاشــيه دارنــد اما بازيكنان 
و اعضــاى تيم اجــازه نمــى دهند ايــن حواشــى، تاثيرى در 
نتيجه گيرى شان داشته باشد. پرسپوليس هم ممكن است دچار 
حاشيه شود اما ما نبايد بگذاريم امتيازات مان به خاطر مسائل اين 
چنينى از دست برود. تيم پرهوادارى هستيم و هر آن ممكن است 
اتفاقى در اطراف باشگاه رخ بدهد. اگر تمركز كافى داشته باشيم و در 
بازى ها دقت كافى را لحاظ كنيم، به اين معناست كه به حاشيه ها 

اجازه نداده ايم ما را تحت تاثير قرار بدهند. 
*به نظرتان مهم ترين دليل موفقيت پرسپوليس در اين 

سال ها چه بوده؟ 
عوامل زيادى دست به دست هم داد تا موفق باشيم؛ مديريت خوب، 
كادرفنى سطح بالا، بازيكنانى كه پتانسيل بالايى داشتند، حمايت هواداران و 
رسانه ها و تمركز بالا به همراه تمرينات تاكتيكى و بدنى كه بازيكنان را در بهترين سطح ممكن حفظ 

مى كرد. بالاخره تيمى مثل پرسپوليس بايد هميشه بهترين ها را داشته باشد. 

* مثلا عليرضا بيرانوند حاشيه هاى زيادى ساخته و... 
من هميشه به بازيكنان مى گويم كه نبايد كارى كنيد كه مقابل هواداران قرار 

بگيريد. ده ها بازيكن و مربى به پرسپوليس آمدند و رفتند اما تنها نام و نشان 
كسانى در اين باشگاه باقى ماند كه شخصيت شان را به خوبى نشان دادند و 
توانستند كاراكتر بزرگى از خود پيش چشم هواداران 
بســازند. بحث من فقط در مورد بيرانوند نيســت 
چون او را نيز يك بازيكــن مثل همه بازيكنان 
مى دانم. من در مورد همه پرسپوليسى ها 
صحبت مى كنم. تنها خاصيت تيم هايى 
مثل استقلال و پرسپوليس، همين حضور 
هواداران است. شما فكر مى كنيد اين دو تيم 
اگر هوادار نداشتند، چه تفاوتى با ساير تيم ها 

داشتند؟ مثلا چه تفاوتى بين پرسپوليس 
بدون هوادارانش با پيكان و ســايپا بود؟ اگر مى خواهيم اين 

تماشاگران و هواداران را داشته باشــيم، هرگز نبايد روى 
اعصاب آنهــا راه برويم و اين هواداران را شــكنجه روحى 

از بازى با *اما كار به جايى رسيد كه شما هم در رختكن و بعد 

دادم و فكــر اين بحث ها تمام شد و رفت. من هم بارها در مورد اين مسائل توضيح 
نمى كنم ادامه دادن چنين حرف هايى كمكى به پرسپوليس و اصلا فوتبال ايران كند. من به 
عنوان مربى تيم وقتى ديدم داد و فريادهاى يك بازيكن در رختكن باعث رنجش ساير بازيكنان 

شده و جو را متشنج مى كند، به او تذكر دادم كه اينجا و در رختكن نبايد داد بزند .
*بعد از آن ماجراها، باز هم براى بازيكنان در مورد حفظ رابطه شان با هواداران صحبت 

من تمام تلاشم را مى كنم كه بازيكنان را در شرايطى روحى و فنى خوبى قرار بدهم. تمام اعضاى 
كادرفنى اين تلاش را مى كنند. در زمان تمرين هم با بازيكنان حرف مى زنم و به آنها مى گويم كه 

شاهين اسماعيلى : از جمع نسل طلايى فوتبال ايران كه با پوست و گوشت و استخوان شان، پيشرفت را 
معنا كردند، كريم باقرى مثل يك ژنرال واقعى مى ماند. اخلاق و منش عجيبى دارد و آن قدر مهربان است 
كه در قلب تك تك بازيكنان نسل طلايى جاى گرفته. او را مى توان «كاپيتان هميشگى» پرسپوليس 

پيله و شوخ طبع است و وقتى با او همكلام مى شويد، دل تان مى خواهد زمان ديرتر 
بگذرد. براى دقايقى با «آقاكريم» به گپ و گفت پرداختيم كه ماحصل اين گفت و گو را مى خوانيد: 

*تبريك مى گوييم! پرسپوليس قهرمان نيم فصل شد. 
متشكرم اما بايد به بچه هاى تيم تبريك گفت. آنها خيلى زحمت كشيدند. البته من فكر مى كنم براى تبريك 
گفتن خيلى عجله داريد چون هنوز هيچ چيز تمام نشده و دوست نداريم در شرايطى قرار بگيريم كه تصور 
كنيم همه چيز تمام شده است. تا وقتى دست مان به جام نرسيده و از پله هاى سكوى قهرمانى بالا نرفته ايم، 

*البته بعيد هم نيست با همين روند به قهرمانى فصل برسيد. 
بله اما بايد هفته به هفته جلو برويم. تيم هاى زيادى در فوتبال ايران بوده اند كه در نيم 

فصل مدعى بودند و حتى قهرمان نيم فصل شدند ولى در نهايت به ليگ دسته پايين تر 
رفتند. ما هم نبايد عجله داشته باشيم. اگر بتوانيم شايستگى مان را نشان دهيم، 

قطعا در اين فصل هم به قهرمانى مى رسيم. بچه ها نبايد كار را رها كنند 
و بگوييد الان ديگر فاصله مان با ساير رقبا زياد شده و ديگر نيازى 

نيست مثل گذشته بجنگيم. 
*واقعا بازيكنان پرســپوليس ممكن است اين طور فكر 

البته آنها حرفه اى هســتند و تا به حال هم بالاتر از استانداردهاى فوتبال ايران بازى 
كرده اند. مى بينيد كه ركوردهاى خوبى هم داريم ولى به هر حال ما به عنوان مربيان 
تيم بايد هميشــه به بازيكنان تذكر بدهيم تا انگيزه هاى شان را حفظ كنند. تيم 
كنونى پرسپوليس از بازيكنان بسيار خوب و مطمئنى تشكيل شده كه جدا از انضباط 
كارى، مى توانند از لحاظ فنى هم به تيم كمك بزرگى كنند. آنها با همين روندى كه 

 تأثير برانكو تأثير برانكو
*تمديد قرارداد برانكو به كجا كشيد؟ 

اين سوال را از آقاى برانكو بپرسيد، من چيزى نمى دانم. 
*ادامه حضور برانكو مى تواند منجر به قهرمانى پرسپوليس در آسيا شود؟ 
پرسپوليس با حضور برانكو واقعا متحول شد و همه بايد كمك كنيم تا شرايطى به 

وجود بيايد كه برانكو ماندگار شود. حضور مربيان نامدار و باتجربه اى مثل برانكو 
به معناى واقعى به ما كمك مى كند تا شــرايط فوتبال مان را تغيير بدهيم. به 
همين وضعيت بازيكنان فعلى پرسپوليس نگاه كنيد؛ هر كدام شان چقدر در مدل 

فوتبالى كه بازى مى كنند، پيشرفت كرده اند. پرسپوليس يك بار قهرمان ليگ شده 
و بعد از سال ها توانسته هوادارانش را خوشحال كند، يكبار هم نايب قهرمان شد. در ليگ 

4قهرمانان هم توانستيم به جمع 4قهرمانان هم توانستيم به جمع 4 تيم نهايى برســيم و فقط يك قدم تا فينال فاصله داشتيم. 
اينها به خاطر حضور يك مربى خوب در پرسپوليس اســت. موفقيت بى خود و بى جهت به دست نمى آيد، بايد 

همه عوامل در كنار هم باشد. 
* پرسپوليس در آسيا بر خلاف تيم ملى با قرعه بدى روبرو نشد. اين بار به فينال مى رسيد؟

همه تيم هايى كه به جام باشگاه هاى آسيا رسيدند تيم هاى ممتاز ليگ كشور خود بوده اند. گروه 
ساده وجود ندارد. در همين گروه اگر حواسمان نباشد به مشكل مى خوريم. خوشبختانه 
فعلا از امتياز داشتن تماشاگر هم محروم نيســتيم. سال قبل در بازى هاى خانگى 
مقابل عربستانى ها خيلى سختى كشيديم.اميدوارم با همت بچه ها بتوانيم اين 

بار به فينال آسيا برسيم.

1

2

3

4

5

6

7

8



ژيمناستيك جام ستارگان جهان
كيخا نايب قهرمان شد

فدراسيون ژيمناستيك: سعيدرضا كيخا در مسابقات ژيمناستيك 
جام ستارگان جهان به عنوان نايب قهرمانى رسيد. در نخستين روز 
مسابقات ژيمناستيك جام ستارگان جهان ( تويوتا كاپ) كه در ژاپن 
در حال برگزارى است، سعيدرضا كيخا، ملى پوش كشورمان در وسيله 
خرك حلقه در رده دوم ايستاد و صاحب مدال نقره شد. ژيمناست هاى 

ژاپنى مقام هاى اول و سوم را بدست آوردند.

يك جودوكار ايران به عضويت تيم ملى 
تركيه درآمد!

مهر:   شايان نصيرپور كه مردادماه ســالجارى به تركيه سفر كرده 
بود و با مسئولان فدراسيون جودوى اين كشور به توافق رسيده بود، 
روز جمعه در رقابت هاى انتخابى تيم ملى اين كشــور شركت كرد و 
موفق به كسب مدال برنز شد.   وى در وزن 100+ كيلوگرم در ميان 
20 جودوكار ترك به ميدان رفت و با 4 پيروزى و يك شكست به نشان 
برنز دست يافت. قرار است طى روزهاى آينده اردوى آماده سازى تيم 
ملى تركيه در «ارزروم» آغاز شده و اين جودوكار ايرانى به همراه ساير 

جودوكاران تمرينات خود را آغاز كند. 

قمرى : مربى تيم استقامت به زودى 
مشخص مى شود

ورزش: رئيس فدراسيون دوچرخه ســوارى از مشخص شدن سرمربى 
تيم نيمه استقامت و استقامت ايران در چند روز آينده خبر داد و گفت: تا 
مشخص نشدن سرمربى برگزارى اردوها به صلاح نيست. قمرى  گفت: 
در چند روز آينده و در جلسه كميته فنى تكليف سرمربى تيم استقامت 
مشخص خواهد شد. ما چند گزينه داخلى و چند گزينه خارجى را بررسى 
كرده ايم و   با بررســى گزينه ها در اين خصوص تصميم گيرى خواهد 
شد و مشخص مى شود كه مربى تيم در نهايت ايرانى يا خارجى خواهد 
بود. بچه ها قرار است بعد از برگزارى ليگ هاى دوچرخه سوارى زير نظر 
مربى معرفى شده تمرين كنند. وى افزود: مسابقات جاده در بخش هاى 
باشگاهى و ليگ برتر برگزار شد و شــرايط ركابزنان خوب بود. دوچرخه 
سواران استقامت زير نظر مربيان خود در باشــگاه ها تمرين مى كنند و 
وقتى مسابقات آنها تمام شــود دعوت به تيم ملى صورت مى گيرد. در 
حال حاضر رقابت ها تمام نشده و دعوت ركابزنان به تيم ملى معنا ندارد 
و آوردن ركابزنان به اردو به صلاح آنها نيســت؛ چرا كه تمرينات خود را 

انجام مى دهند.

افشاگرى كاوه در مورد  «پترياشويلى» 
ايسنا: مدير فنى تيم ايزى پايپ كاشان با ابراز رضايت از عملكرد كشتى گيران 
اين تيم در جام باشگاه هاى جهان گفت: سطح مسابقات بسيار خوب بود و با 
همدلى و زحمت زياد توانستيم تيم را جمع و جور كنيم و در نهايت به عنوان 
قهرمانى برسيم.  كاوه گفت: سطح مسابقات خيلى خوب بود و تيم ما پيش 
از اين رقابت ها با انگيزه و همدلى به دنبال ايستادن بر سكوى نخست بود. 
البته تيم در  لحظات آخر جمع و جور شد و مشكلات زيادى براى حضور در 
مسابقات داشتيم  اما خوشحاليم اعضاى تيم مزد زحماتشان را گرفتند. وى 
گفت: پترياشويلى از قبل مشكل آسيب ديدگى داشت و ظاهرا اين مشكل در 
جريان رقابت هاى جهانى اميد براى او بوجود آمده بود اما با اين حال او چيزى 
به ما درباره مصدوميتش نگفت و زمانى كه به ايران آمد و به ما ملحق شد گفت 
كه دنده اش آسيب ديده است. ما نيز به همين دليل برايش كشتى نگذاشتيم 
و تلاش كرديم طورى مديريت كنيم تا در ديدار نهايى از او استفاده كنيم چرا 
كه به حضور او در ديدار نهايى نياز داشتيم و اين احتمال را مى داديم كه كار  به 
كشتى آخر كشيده شود. خدا را شكر او با همان مصدوميتى كه داشت توانست 

پيروز شود و قهرمانى را براى تيم بدست بياورد.

ستاره ايرانى واليبال در ايتاليا مى ماند
ورزش:تيم واليبال بانك سرمايه هم اكنون در لهستان به سر مى برد 
تا در رقابت هاى جام باشگاه هاى جهان حضور پيدا كند. قبل از اين 
گفته شده بود طبق توافقات بانك سرمايه و ورونا ايتاليا محمدجواد 
معنوى نژاد ســتاره ايرانى اين تيم ايتاليايى به عنوان بازيكن كمكى 
به نماينده ايران در لهستان خواهد پيوست؛ اما به دليل صادر نشدن 
مجوزهاى لازم از سوى كنفدراسيون جهانى FIVB اين بازيكن در 
ايتاليا خواهد ماند. بنابراين پرونده حضور معنوى نژاد در بانك سرمايه 
در مسابقات جام باشگاه هاى جهان منتفى خواهد بود و تنها دليل آن 

عدم صدور مجوزهاى لازم از سوى FIVB بوده است.

خبر

يكشنبه 19 آذر هفته 16 ليگ برتر انگليس
 ساوتهمپتون - آرسنال

 ساعت: 15:30 زنده از شبكه ورزش

يكشنبه 19 آذر هفته 16 ليگ برتر انگليس
 ليورپول - اورتون

 ساعت: 17:45 زنده از شبكه سه

يكشنبه 19 آذر هفته 16 ليگ برتر انگليس
 منچستريونايتد - منچسترسيتى

 ساعت: 20:00 زنده از شبكه ورزش

يكشنبه 19 آذر هفته 15 لاليگا
 ويارئال - بارسلونا

 ساعت: 23:15 زنده از شبكه سه
 

دوشنبه 20 آذر  معوقه هفته 8 جام خليج فارس
 پرسپوليس - صنعت نفت آبادان
 ساعت: 16:15 زنده از شبكه سه

 اسپانيا - لاليگا
 آلاوس 2 -   0 لاس پالماس

آلمان - بوندسليگا
 اشتوتگارت 0 -  2 بايرلوركوزن

فرانسه - لوشامپيونا
 بوردو 0 -  3 استراسبورگ

هلند - ارديويسه
 ويلم تيلبورگ 1 - 1 ناك بردا

ميز نتايج

ورزش در سيما
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سخنگوى ستاد پيگيرى حادثه: نظرات غير كارشناسى ممنوع

در اشترانكوه  چه گذشت؟ 
 كوهنوردى  سينا حسينى  روزى كه 14 نفر كوهنورد 
مشهدى به همراه يك كوهنورد اليگودرزى براى صعود به 
ارتفاعات اشــترانكوه- آلپ ايران- عازم منطقه شده بودند 
هيچ كســى تصور نمى كرد براى 9 نفر از اعضاى اين گروه، 
صعود به آلپ ايران صعود ابدى باشد. كوهنوردان مشهدى 
با وجود اعلام هواشناسى مبنى بر شرايط نامساعد جوى با 
همراهى يكى از كوهنوردان اليگودرزى راهى منطقه شدند 
كه متأسفانه در ادامه مسير با «بهمن» مواجه شده و از هم 
فاصله مى گيرند كه اين اتفاق مصادف با جان باختن 9 نفر از 

كوهنوردان اين گروه مى شود.
*در جستجوى يك نفر

عليرضا عامرى، ناصر اكبرى، مرتضى غلامپور، اكرم حقانى، 
مهشيد جوانمحمدى، على قاسم زاده، مجيد زاده تراب ، و 
امان االله جوكار حالا ديگر در بين ما نيستند و از آنها تنها يك 
خاطره باقى مانده است، على حسينى نيز تا آخرين لحظه 
تنظيم گزارش هنوز پيدا نشــده بود. به اين ترتيب كابوس 
سهمگين بهمن يك بار ديگر با بى رحمى هر چه تمام تعداد 
قابل توجهى از كوهنوردان ايران زمين را قربانى بى رحمى 
خود كرد. چهره هاى نگــران خانواده هاى داغدار در هيئت 
كوهنوردى استان خراســان رضوى  از عمق فاجعه نشان  
مى دهد، مسئولان و  دست اندركاران هيئت كه حالا با يك 
تراژدى بزرگ رو به رو شــده اند خود را براى مراسم تحويل 
پيكرهاى جان باختگان آماده مى كنند تا شايد با اين حركت 
قدرى از آسيب وارده به خانواده هاى داغدار را التيام بخشند.

*بهمن قابل پيش بينى نيست
مجيد مذهبى ، سخنگوى ستاد پيگيرى حادثه لرستان با ابراز 
همدردى با خانواده هاى داغدار كوهنوردان جان باخته در اين 
حادثه در گفت و گو با خبرنگار ما مى گويد:« متاسفانه اتفاق رخ 
داده بسيار تلخ و دور از انتظار بود اما بايد به اين نكته اشاره داشته 
باشم كه اين حادثه امرى غير قابل پيش بينى بوده است ولى 
متاسفانه از دقايقى پس از حادثه عده اى با انتشار مطالب خلاف 
واقعيت مدعى شدند اشتباهات انسانى باعث بروز اين حادثه شده 
است در حالى كه همان طور كه نمى توانيم سيل و زلزله را پيش 

بينى كنيم سقوط بهمن نيز قابل پيش بينى نيست.»
وى در ادامه توضيح داد:« بهمن يك پديده طبيعى و غير قابل 
پيش بينى است، تغييرات جوى در اين فصل سال مشكلاتى 
را براى كوهنوردان به وجود  مــى آورد اما به صورت قطعى 

اعلام مى كنم كه در اين ماجرا هيچ  گونه خطاى انسانى و 
فردى رخ نداده بلكه گروه با سقوط ناگهانى بهمن در مسير 

برگشت مواجه مى شوند.»
*شايعات و نظرهاى غير كارشناسى

مذهبى در ادامه بــا انتقــاد از برخــى اظهارنظرهاى غير 
كارشناسانه به خبرنگار ما مى گويد:« متاسفانه برخى از افراد 
خواسته هاى غير كارشناسانه از ما داشتند به گونه اى كه من 
ديدم برخى اعلام مى كنند كه چرا ما با سگ زنده ياب به سراغ 
حادثه ديدگان نرفتيم، در حالى كه اصلا در چنين حوادثى 
از سگ زنده ياب استفاده نمى كنند بلكه بايد از دستگاه هاى 
دريافت كننده امواج استفاده شود كه بلافاصله پس از حادثه 
اين دستگاه ها در محل مورد استفاده قرار گرفت اما نتيجه اى 
در برنداشت. برخى از افراد فيلم زياد نگاه مى كنند و تصور مى 
كنند كه ماجرا مثل فيلم است در حالى كه با اين كارها هيچ 
اتفاقى رخ نمى دهد. ما بر اساس هيچ اصولى نمى توانستيم 
از سگ تجسس استفاده كنيم چون در آن فضا كارى از پيش 
برده نمى شــود. عده اى ديگر مى گويند چرا با هلى كوپتر 
نرفتيم باور كنيد اين حرفها مبناى علمى و كاربردى ندارد 
چون با پرواز هلى كوپتر دوباره فضاى سقوط بهمن به وجود 

مى آيد كه اين حركت كاملا غير استاندارد است.»
سخنگوى ستاد حادثه لرستان در پايان مطالب خود توضيح 
داد:« با در نظر گرفتن شــرايط اميدى بــراى زنده ماندن 
كوهنورد مفقود شده وجود ندارد اما با اين حال قطعا تلاش ها 
براى پيدا شدن فرد مفقود شده ادامه دارد تا پايان عمليات 
در آن زمان اعلام شود. اما من از رسانه هاى گروهى و مردم 
فهيم درخواست مى كنم كه با در نظر گرفتن روحيه خانواده 
هاى جان باختگان از انتشار و نشر هر خبرى پرهيز كنند تا به 
اين ترتيب قدرى از فشار موجود بر خانواده ها كاهش يابد.»

*مجوزهاى كامل
 وى در پاســخ به اين پرســش كه آيا اين گروه مجوزهاى 
لازم براى صعود به قله را داشــته است يا اينكه بدون كسب 
مجوزهاى لازم صعود انجام شده است، توضيح داد:« تمام 
پارامترهاى لازم براى صعود از سوى اين گروه صورت گرفته 
بود و مجوزهاى لازم كسب شده بود. صعود اين گروه تمام 
شــده بود و آنها قله را فتح كرده بودند كه در مسير برگشت 
دچار اين حادثه غم انگيز مى شــوند و جان خود را از دست 

مى دهند.» 

قهرمان 
المپيك: دوست داشتم 

با حسن رحيمى كشتى بگيرم
ايسنا: دارنده مدال هاى طلاى جهان و المپيك با بيان اين كه ايران 

جزو قدرت هاى اصلى و تاثيرگذار كشــتى جهان است گفت: حمايت و 
تشويق تماشــاگران ايرانى نقش مهمى در قهرمانى ايزى پايپ در كشتى 
آزاد جام باشگاه هاى جهان داشــت. ولاديمير خينچگاشويلى، گفت: حريف 
آمريكايى من در ديدار فينال حريف خيلى سرســختى بود و به دنبال اين بود 
پيروز اين مبارزه شود اما توانستم با اســتفاده از تجربه و شيوه مبارزه درست 
پيروز از تشك خارج شوم و در قهرمانى تيمم نقش داشته باشم. البته تشويق 
تماشاگران ايرانى و حمايت هاى آن ها نيز نقش مهمى در پيروزى هاى من 

در اين رقابت ها داشت.  وى گفت: خيلى دوست داشتم حسن رحيمى 
هم در اين مسابقات حضور داشت و با او مبارزه مى كردم. براى او 

به عنوان يك رقيب كشتى بلد احترام قائلم و اميدوارم هر 
چه زودتر دوران مصدوميت خود را طى كند و 

به كشتى بازگردد.

 در خواست سرمربى 
تيم ملى از جامعه كاراته

ايسنا: شــهرام هروى ، ســرمربى تيم   ملى كاراته گفت: 
اواخر آذر ماه اردوهاى تيــم   ملى را آغــاز خواهيم كرد و از 

بازيكنان واجد شرايط در كاراته وان پاريس و ساير كاراته وان ها 
اســتفاده خواهيم كرد. با صلاح ديد كادر فنــى بازيكنان به كاراته 
وان ها اعزام خواهند شــد تا امتيازات لازم را براى كســب سهميه 

المپيك به دست آورند.
وى گفت :  با توجه به  تجربه چندين ساله ام در تيم   ملى مى دانم كه 
موفقيت ها حاصل كار گروهى است و از جامعه كاراته و پيشكسوتان 

مى خواهم در اين سال مهم و تاثير گذار تيم ملى را حمايت 
كنند. از فدراســيون نيز تشــكر مى كنم  كه تيم را 

با بهترين كيفيت به كاراتــه وان ها اعزام 
مى كند.

بى باك: ملى پوشان 
تكواندو روند رو به رشدى دارند

ورزش:ســرمربى تيم ملى تكواندو گفت: ملى پوشان پيشرفت خوبى 
داشته و تيم ملى رفته به رفته شيرازه اصلى خود را بازيافته و در ميدان  آتى 

مى توانيم نتايج بهترى كسب كنيم. مهدى بى باك گفت: اين دوره از مسابقات 
همانند سه مرحله قبلى، با حضور بهترين هاى جهان در سطح فنى بالايى برگزار شد 
و بسيارى  از قهرمانان جهان و المپيك شكست خورده و بعضا به مدال نرسيدند. تيم 
ما نيز در كنار  مدالى كه كسب شد، به لحاظ فنى پيشرفت خوبى داشته و اين نويد 
روزهاى خوبى را در مسابقات آتى مى دهد.  وى گفت: اين انتقاد  كه چرا طلايى 

توسط ايران گرفته نشد مطرح مى شود، ولى بررسى نمى كنند كه در سالهاى 
قبل اغلب مدالهاى طلا در اين سرى رقابتها را عاشورزاده و خدابخش كسب 

مى كردند. خدابخش را به دليل تغيير وزن در اختيار نداشتيم و فرزان 
هم در حال رسيدن به شرايط قبلى خود است و به اميد خدا 

مى توانيم روزهاى خوبى را در آينده براى تيم ملى 
متصور شويم. 

پيج گرد     ى
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 كارلوس كى روش سرمربى تيم ملى ايران در فيسبوك خود به 
برنده شدن پنجمين توپ طلا توسط كريستيانو رونالدو فوق 
ستاره تيم ملى پرتغال واكنش نشان داده و معتقد است چنين 
كيفيتى از يك بازيكن، نشان دهنده لزوم آماده سازى كامل 

تيم ملى براى مقابله با پرتغال در جام جهانى است.

توئيتر باشگاه منچسترســيتى در توئيتى تولد 23سالگى 
رحيم استرلينگ ملى پوش جوان اين باشگاه را تبريك گفت؛ 
ستاره اى كه سرمربى تيم يعنى گوارديولا در بازى امروز دربى 
شهر منچســتر انتظارات بالايى از او براى كمك به شكست 

شياطين سرخ دارد.

احمدرضا عابدزاده كاپيتان سابق تيم ملى كه در جريان كمك 
به زلزله زدگان اخير در غرب كشور بسيار فعال بود، در پستى 
اينســتاگرامى از كانكس هاى اهدايى به زلزله زده ها كه در 

جريان باد و باران اخير خراب شده اند به شدت انتقاد كرد.

سامان قدوس ملى پوش جديد ايران كه در باشگاه اوسترسوند 
سوئد بازى مى كند، در پستى اينستاگرامى با انتشار عكسى 
از خود در ورزشگاه المپيك برلين در بازى اخير مقابل هرتا 
در ليگ اروپا، از صعود تيمش به دور بعدى اين مسابقات ابراز 

خوشحالى كرده و آن را تازه شروع كار لقب داده است.

امروز  دربى منچستر در ليگ برتر 
دوقلوها در جدال سرنوشت

دانيال صدقى: نبرد من يونايتد و سيتى به عبارتى 
دوئل مورينيو و گوارديولا يــا آگوئرو و لوكاكو در 
نوك خط حمله هاى تيم هاى منچسترى است. 
ديدارى كه شــايد  مى تواند تكليف قهرمان ليگ 
برتر اين فصل را حتى پيش از پايان ســال جارى 
ميلادى تا حدى مشخص كند. اختلاف 8 امتيازى 
دو تيم در صدر جدول به معنى اين اســت كه در 
صورت شكست احتمالى يونايتد در اولدترافورد، 
تيم گوارديولا با 11 امتياز اختلاف و خيالى آسوده 
در صدر جدول به يكه تــازى در ديدارهاى بعدى 

ادامه مى دهد. 
*غايب بزرگ

دربى منچســتر امشــب يك غايب مهم خواهد 
داشــت. پل پوگبا به دليل محروميت دراين بازى 
حضور ندارد. ســيتى بعد از بيست پيروزى پياپى 
در اوكرايــن در ليــگ قهرمانان مقابل شــاختار 
دونتسك تســليم شــد. در آن بازى گوارديولا به 
مهره هاى زيادى در تركيب تيمش استراحت داده 
بود. يونايتد به هرحال با ســتاره هايش همچنان 
درتعقيب آبى پوشان است. اگرچه بازى شياطين 

ســرخ چنگى به دل نمى زند ولى تاكتيك آقاى 
خاص تا اينجاى رقابت هاى ليگ برتر جوابگو بوده 

و نتايج لازم را براى تيم او به همراه داشته است. 
*پايان سلطه طلبى؟

درحال حاضــر يونايتد تنها تيمى اســت كه مى 
تواند به سلطه طلبى سيتى در جزيره پايان دهد. 
سيتى بعد از 15 بازى ليگ با 43 امتياز با اقتدار به 
صدرنشينى ادامه مى دهد. براى مورينيو پيروزى 
در اين نبــرد خانگى و كاهش اختــلاف امتياز به 
5 امتياز حياتى خواهد بود. برد احتمالى ســيتى 
سرنوشــت متفاوتى براى ليگ رقــم مى زند و به 
معنى فرار زودهنگام اين تيم و جداشدن از ساير 
مدعيان خواهد بــود. براى هردو تيــم رويارويى 
مربيانى كه درســالهاى 2010 تــا 2012 روى 
نيمكت هاى بارســلونا و رئال مادريد يك رقابت 
ديدنى ديگر را به روى صحنه برده بودند، از اهميت 
زيادى برخوردار خواهد بود. مورينيو در رئال باخت 
هاى ســنگينى از تيم گوارديولا پذيرفت و البته 
مسايل مختلفى از جمله داورى هاى بحث برانگيز 
و اتفاق هاى عجيب و غريب ديگر كفه ترازو را اغلب 

به نفع مرد اسپانيايى سنگين مى كرد. از يك سال 
و نيم پيش كه او به منچستر آمده، شرايط به شكل 
قابل توجهى تغيير كــرده و اين رقابت به احتمال 

فراوان در آينده هم ادامه خواهد داشت.
*فلسفه پپ

 گوارديولا در كنفرانس خبرى روز جمعه در مورد 

اينكه آيا اين مســابقه قهرمان ليگ را مشــخص 
مى كند يا نه گفت:« اين بازى مهمى اســت ولى 
هراتفاقى رخ دهد، سرنوشت ليگ مشخص نمى 
شــود. تنها چيزى كه براى من مهم است، بازى 
كردن به همان شيوه اى اســت كه مى دانيم. اين 
بازى نيمه نهايى چمپيونزليگ نيست كه نتيجه 
بازى رفت روى كل مســابقه تاثيربگذارد. هدف 
ما اين است كه با خونسردى به اولدترافورد برويم 
و فلســفه فوتبال خود را در زمين پيــاده كنيم. 
هيچكس نمى داند در اين بازى چه اتفاقى رخ مى 
دهد. ولى ليگ فوتبال انگليس همچون يك ماراتن 
سنگين اســت و هنوز به نيمه راه هم نرسيده ايم. 
حضور در چنين ورزشگاهى براى ما باعث افتخار 
است و من تيمم را براى چنين بازى هايى تمرين 

مى دهم.»
او در مورد رابطه با مورينيــو مى گويد:« ما رابطه 
درستى داريم. از نظر كسب عناوين مثل دوقلو ها 
مى مانيم و هردو مى خواهيم جام هاى بيشترى 
فتح كنيم. من هرگز ازيك مربــى ديگر به دليل 

شيوه خاص بازى تيمش انتقاد نمى كنم».

فدراسيون واليبال: سرپرست فدراسيون واليبال گفت: 
مردم و علاقمندان به ورزش واليبال در استان آذربايجان 
غربى به ويژه شهر اروميه از سرمايه هاى اين رشته ورزشى 

محسوب مى شوند.
  محمدرضا داورزنى پس از پايان نشســت هيئت رئيسه 
سازمان ليگ، گفت: مردم و تماشــاگران واليبال اروميه 
از سرمايه هاى واليبال هســتند و فدراسيون واليبال در 
چند سال اخير به رغم اينكه باشــگاه شهردارى اروميه 
در برخى مواقع به تعهدات خود عمل نكرده است، براى 

حضور نماينده اين شــهر در ليگ برتر همكارى لازم را 
داشته است.

وى تصريح كرد: جلسه فوق العاده اى با هيئت رئيسه 
سازمان ليگ برگزار كرديم و دستور اكيد براى بررسى 
همه جانبه حاشــيه هاى ايجاد شده در ديدار اين تيم 
برابر پيكان داده شــد تا حقى از نماينده اروميه از بين 
نرود.  با توجه به درخواســت باشگاه شهردارى اروميه 
براى تجديد نظر در راى صادره كميته انضباطى براى 
محروميت هاى بازى بدون تماشــاگر و جريمه نقدى، 

قرار شــد اين موضوع ها در كميته تجديــد نظر مورد 
بررسى قرار گيرد.

ناظران و داوران ديدار اروميه محروم شدند
ناظران و داوران ديدار دو تيم شهردارى اروميه و پيكان 
تهران در هفتــه دهم ليگ برتر تا اطــلاع ثانوى محروم 
شدند. ســازمان ليگ و كميته داوران فدراسيون واليبال 
در اطلاعيه مشتركى اعلام كردند كه ناظران و داوران اين 
مســابقه تا اطلاع ثانوى از نظارت و قضاوت در مسابقات 

واليبال محروم مى شوند.

Zoom
شامگاه جمعه رضا زارعى، حميد آسيابان رئيس فدراسيون و مسئول امور استان ها، جواد نظام دوست و جواد نوروزى در 

معيت تيم هاى اعزامى از استان خراسان رضوى در منطقه عملياتى لرستان حضور پيدا كردند.
 يخچال هاى طبيعى و دائمى اشترانكوه كه يكى از زيباترين كوه هاى كشور به شمار مى رود، در تمام سال از برف و يخ 
پوشيده است. اشترانكوه در جنوب شهر دورود و ازنا قرار دارد و به «آلپ ايران» نيز معروف است؛ البته اين نام تنها به خاطر 
بلند بودن آن به آن تعلق نگرفته است بلكه به دليل شيب تند كوه هايش و دره هاى جوان و «وى» شكل و يخچال هاى 

طبيعى است. ارتفاع بلندترين قله آن سن بران 4150 است.

 مهدى تندرى در تپانچه بادى طلايى شد
فدراسيون تيراندازى: با آغاز رقابت هــاى تيراندازى جام بلگراد در 
كشور صربستان، مهدى تندرى تيرانداز تپانچه   كشورمان در رده سنى 

جوانان با راهيابى به فينال مدال طلا را برگردن آويخت.
 اين دوره از رقابت ها  18 آذرماه به طور رســمى دركشور صربستان با 
عنوان جام بلگراد آغاز شد كه در رشــته تپانچه بادى مردان رده سنى 
جوانان تيرانداز كشــورمان مهدى تندرى با راهيابى به فينال توانست 
مدال طلا را به نام خود ثبت كند.  همچنين ديگر تيراندازان كشورمان در 
اين رشته على دريا تبار، كيانوش مختارى به ترتيب در مكان هاى هفتم 
و بيست و هشتم به كار خود پايان دادند.  در ادامه نيز زهره صادقى تنها 
نماينده كشورمان در رشته تپانچه بادى رده سنى بزرگسالان به عنوان 

نفر بيست و چهارم  شناخته شد.  

 تماشاگران فهيم اروميه از سرمايه هاى واليبال ايران هستند

داورزنى: نبايد حق تيم اروميه از بين برود



علیپور    محبوبــه جامعه/  
مجلــس  نماینــدگان  بتازگــی 
شورای اســامی به منظور تأمین 
نظر شــورای نگهبان با اصاح طرح ممنوعیت 
تبلیغات و معرفی محصولات و خدمات غیرمجاز 
و آسیب رسان به ســامت در رسانه های ارتباط 
جمعی داخلــی و بین المللی و فضاهای مجازی 
موافقــت کردند. بــر این اســاس، ارائه هرگونه 
اطاعات نادرســت و تبلیغات خــاف واقع که 
موجب گمراهی و فریب مخاطب می شــود، به 
هر طریق از جمله رســانه های داخلی و خارجی 
یــا فضای مجازی دربــاره آثار مصــرف مواد و 
فراورده هــای دارویــی، خوراکی، آشــامیدنی، 
آرایشــی، گیاهی، طبیعــی، مکمل و همچنین 
تجهیزات و ملزومات پزشــکی، دندانپزشکی و 
آزمایشگاهی و هرگونه خدمات سامت ممنوع 
اســت و مرتکب به حبس یا جزای نقدی درجه 
6 و محرومیــت از فعالیت شــغلی و اجتماعی 
مرتبط برای 2 تا 5 ســال محکوم می شود و در 
صورتی که به مصرف کننده خسارتی وارد شود 
عاوه بر جبران آن معادل 2 تا 5 برابر خســارت 
وارده به عنــوان جزای نقدی به مجازات مذکور 

اضافه می شود.
همچنین انتشــار تبلیغات موضــوع این قانون 
از سوی رســانه های جمعی موجب محکومیت 
مدیرمســئول در رســانه  های چاپی یا مسئول 
مربوط در سایر رســانه ها به مجازات مندرج در 
این قانون می باشــد. همچنین الــزام به جبران 
خسارت شامل مواردی که ورود آسیب منتسب 

به تبلیغ کننده نیست، نمی گردد.

 ردپای ناآگاهان در آگاهی مردم
بنابر ادعای متولیان ســامت کشور، 90 درصد 
بازار تبلیغات و بازاریابی این حوزه توســط افراد 
غیرمتخصص مدیریت می شود. به تعبیر دیگر، 
امروزه میدان آگاه ســازی ســامت جامعه به 
ناآگاهان واگذار شده است. همان داستان مکرر 
»آنان کــه نمی دانند می تواننــد و آن هایی که 

می دانند نمی توانند«. 
عضو کمیســیون بهداشــت و درمــان مجلس 
شــورای اسامی با اشــاره به وضعیت نابسامان 
تبلیغات حوزه سامت به قدس می گوید: امروزه 
فعالیت های تبلیغاتی مربوط به موضوع سامت 
در جوانب مختلف آن اعم از زیبایی و آرایشــی، 
تغذیه ای یا درمانی از ســوی رسانه های مختلف 
رسمی و غیر رســمی متداول است؛ حال آنکه 
حتی در رسانه های رسمی و داخلی همانند رسانه 

ملی و مطبوعات شــاهد موارد تبلیغی نامناسب 
و ضدسامت هســتیم، از این موارد می توان به 
تبلیغ تنقات صنعتی، فست فودها، نوشابه های 
گازدار و البته ترویج مصرف بستنی به جای شیر 
اشــاره کرد که به واقع بر ســامت افراد جامعه 
تأثیــر نامطلوبی دارد. بخصوص آنکه شــاهدیم 
بسیاری از افراد جامعه که به لحاظ اقتصادی از 
وضعیت مناسبی برخوردار نیستند، همین بودجه 
اندک خانواده را به جای خرید ملزومات اساسی 
تغذیه ای همانند مواد لبنی، پروتئین ها به خرید 
مواد غذایی بی ارزش و حتی آسیب زا اختصاص 

می دهند. 
دکتر سیامک مره صدق می افزاید: در شبکه های 
مجازی و ماهواره ای با محوریت حوزه ســامت 
شاهد تبلیغات وسیعی هستیم، از این موارد نیز 
می توان به داروهای مربوط به رژیم های متعدد، 
افزایــش قد، مکمل های بدنســازی و زیبایی و 
جوانی اشــاره کــرد. این درحالی اســت که از 
سوی مراجع علمی و تخصصی مصرف بسیاری 
از این محصولات به دلیل عوارض تأیید شــده 
آن؛ ممنوع است. همچنین بنابر شواهد موجود 
بخشــی از مراجعه کنندگان به مراکز درمانی ما 
را مصرف کنندگان این گونه محصولات تشکیل 
می دهند؛ از این رو در سال های گذشته طرحی 

توســط نیروی انتظامی بــرای کنترل و کاهش 
فعالیــت این گونه تبلیغات ماهــواره ای صورت 
پذیرفت کــه تأثیرهای قابــل توجهی بر حوزه 
سامت داشــت. چنان که خطوط تلفنی که به 
این گونه تبلیغات مربوط می شــد با هماهنگی 
مخابرات بــه طور خودکار قطع می گردید. البته 
این روند نیز بنابر اقدامات حاشــیه ای کمرنگ 
شده اســت. همچنین به لحاظ قانونی نمی توان 
به طور فراگیر و اصولی مانع فعالیت شبکه های 

خارجی و تبلیغات غیرمجاز آن شد. 
مره صدق خاطر نشان می کند: نظارت های اندکی 
نیز بر فعالیت شــبکه ها و رســانه های داخلی و 

رسمی وجود دارد که محتاطانه صورت می گیرد؛ 
زیرا بیم آن می رود با اعمال فشارها و نظارت های 
افزون تر این گونه تبلیغات به ســوی شبکه های 
غیرقانونی گرایش پیداکنند که میزان نظارت ها 
بر آن ها به حداقل رســیده و عوارض آسیب زای 

بیشتری به جامعه تحمیل کند.

 ضعف در طرح های نظارتی
سابقه توجه بر تبلیغات رسانه ها به برنامه پنجم 
توســعه می رســد، چنان که بصراحت در ماده 
۳۷ قانون مزبور تبلیغ کالاهای آسیب رســان به 
سامت ممنوع اعام شده است، اما چرا هنوز هم 
شــاهد تبلیغات ضدسامت در رسانه ها هستیم 
و چرا طرح های نظارتی چندان توفیقی نداشته 

است. 
دکتــر غامرضــا آذری، صاحب نظــر درحوزه 
ارتباطات می گوید: بنابر شواهد موجود، در کشور 
برنامــه ریزی منســجمی در خصوص تبلیغات 
حوزه ســامت نداریم. درحالی که نخســتین 
راهکار برای داشــتن تبلیغاتی ســامت محور 
وجود برنامه ریزی و سیاســتگذاری منسجمی 
است که توسط گروهی از کارشناسان حرفه ای 
و متخصص صورت بگیــرد. چنان که این افراد 
نیز دارای ســه ویژگی باشــند، نخست پزشک 

باشند،تخصص رسانه داشته باشند و سپس کار 
رسانه ای کرده باشند. بدین ترتیب می توانند در 
قالب کارگروهی تخصصی به تبلیغات توجه کنند.
این درحالی اســت که امروزه همسویی چندانی 
بین عوامل مؤثر بر تبلیغات دیده نمی شود، چنان 
که مطبوعات ســاز خود را می زنند و رسانه های 
شنیداری و تصویری رسمی هم روشنگری قابل 
توجهی ندارند، حال آنکه بخشی از مردم ما متأثر 
از تبلیغات رسانه های ماهواره بوده واین اطاعات 
را می پذیرند. به هرروی، برای تقویت فعالیت های 
رســانه ای مؤثر باید به اجــرای طرح های میان 
رشته ای توجه کرد، در واقع در کنار فعالان حوزه 
سامت اعم از پزشکان یا روانپزشکان گروه هایی 
از دیگر تخصص ها همانند اصحاب رسانه،جامعه 
شناســان و حتی فعالان اقتصــادی نیز حضور 

داشته باشند. 
دکتــر آذری با اشــاره به دلایل پررنگ شــدن 
بعد تجاری ســازی بر ارائه خدمات سامت در 
تبلیغات می افزاید: بنابر قرائن موجود، در اغلب 
صنوف با ورشکســتگی مقطعی روبه رو هستیم 
که بر بدنه اقتصاد عمومی کشور نیز اثرگذار است. 
همچنین در حال حاضر متخصص بین المللی 
بهداشت عمومی یا متخصصان رسانه با محوریت 
بهداشت عمومی در کارزار رسانه ای به کار گرفته 
نمی شوند. نکته دیگر اینکه مردم ما نیز رغبتی 
به مشــاوره با متخصصــان و صاحب نظران در 
حوزه های گوناگون ندارند؛ بنابراین وقتی حضور 
و نقــش گروه های اثرگذار بنابــر دلایل متعدد 
کمرنگ و ناپیدا می شود، به طورکلی شاهد ضعف 
و کاســتی در مجموعه تبلیغات حوزه سامت 
خواهیم بود؛ چنان که افراد به خرید هر محصول 

با هربرند و قیمت گذاری اقبال نشان می دهند.
این صاحب نظر حــوزه ارتباطات تأکید می کند: 
جدی تر از عوامل و عناصر نظارتی و قانونی، وجود 
کارگروه های تخصصی در سیاستگذاری هاست؛ 
حــال آنکه حتــی در دانشــگاه های ارتباطات 
رشــته ای به نام ارتباطات سامت یا مشابه آن 
نداریم، در حالی که با وجود چنین رشــته هایی 
می توانیم از فعالیت های ناخوشــایند در حوزه 
سامت پیشگیری کنیم. همچنین برای اثربخش 
بودن فعالیت های رســانه ای در حوزه تبلیغات 
سامت متولیان حوزه سامت، باید فضاهایی را 
برای حضور و گفتمان اصحاب رسانه فراهم کنند.
به منظــور آگاهی مردم از فضای تبلیغات حوزه 
سامت نیز می توان از تجربیات دیگر جوامع بهره 
گرفت و در قالب فیلم های مســتند این رویه را 

آموزش داد.
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روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

جامعه

آنچه می خوانید :
برغم اهمیــت اطلاع رســانی صحیح در 
حــوزه ســلامت و پرهیــز از اغــراق در 
آگاهی رســانی به جامعه، اما آنگونه که 
متولیان این بخش می گویند 90 درصد 
بازار تبلیغات و بازاریابی این حوزه توسط 
افراد غیرمتخصص مدیریت می شود.به 
تعبیر دیگــر امروزه میدان آگاه ســازی 
سلامت جامعه به نا آگاهان واگذار شده 

است.

وبالصنعتخودرویمعیوبداخلی
برگردنمردم

فهرست خودروهای یک شرکت ایرانی را در جراید چاپ کرده بودند. این 
شرکت قرار بوده خودروهای مونتاژ تولید کند.دیدم رودربایستی را کنار 
گذاشته شاســی بلند تا 250 میلیون تومان و هیوندایی تا حدود 180 
میلیون تومان عرضه کرده اند. آن هم در اقساط 11 میلیون و 20 میلیون 

و غیره میلیون تومانی همه بالا، همه برای یک اقلیت رانت خوار خاص.
زمانی این شــرکت، خودروی مناســب دووی کره ای در ایران با قیمت 
معقول مونتاژ می کرد. بهای آوانته حدود 25 میلیون تومان بود. نمی دانم 
چه شــده که نصیحت مهندس نعمت زاده که مردم ایران باید خودروی 

گران قیمت بخرند، به منصه ظهور و اجرا درآمده است.
من حیرت می کنم مردم ایران چه گناهی مرتکب شده اند که باید خودرو 
را که وسیله زندگی است، گران تر از تمام ملل روی کره زمین خریداری 
کنند تا یک مشــت دلال به طور انحصاری خودرو وارد کنند و چندین 

برابر بهای اصلی آن در کشور تولیدکننده سود حرام و غیرشرعی ببرند.
خیلــی تعجب کردم، دیــدم در میان معاونان وزارت راه و شهرســازی 
برخاف آن معاونی که می گفت باید بهای بنزین آن قدر افزایش باید که 
مردم سفر نکنند و حوادث و سوانح رانندگی کاهش یابد؛ آقای باقرزاده 
معاون وزیر راه و شهرســازی گفته چون بودجه ای برای بهبود کیفیت 
جاده های کشــور وجود ندارد و پولی که بر بهای سوخت اضافه شده به 
جای دیگر می رود، بهتر اســت قیمت بنزین آن قدر بالا برود که مردم 
از ســفر با خودرو منصرف شــوند و لابد با قطارهای مسافربری ایمن و 
اتوبوس های ایمن تر و هواپیماهای در حال تعویض تا سال 2500 میادی 

مسافرت کنند.
معاون دیگر وزیر راه و شهرسازی، آقای داود کشاورزیان سخن معقول تر 
و منطقی تر زده است. او گفته است خودروهای داخلی کمترین کیفیت، 
ایمنی را در میان خودروهای جهان دارند. او پیشنهاد کرده است وزارت 
اقتصاد عوارض واردات ماشین را کم کنند تا مردم سوار خودروهای ایمن 

شوند.
من سخن آقای داود کشاورزیان را تکذیب می کنم و از دادستان محترم 
تهران می خواهم ایشان را به اتهام نشر اکاذیب و تشویش اذهان عمومی 

تحت پیگیرد قرار دهند و شبانه برگ جلب خدمتشان بفرستند.
مگر می شود خودروهای حلبی- پاستیکی تولید داخلی کیفیت و ایمنی 

کمی در میان خودروهای جهان داشته باشند؟
این خودروهای پفکی سبب شده اند که مردم قدر خودروهای خارجی را 
بیشتر بدانند و بی جهت نیست که واردکنندگان و حتی مونتاژ کنندگان 
هر روز بر بهای خودروهای وارداتی می افزایند و با قطع سفارش ورود، بازار 

گرم مصنوعی ایجاد می کنند؟
آن معاون وزیر اولی به کشــف بزرگی نائل شده و گفته است: در فان 
تاریــخ که قیمت بنزین ناگهان افزایش یافت، تلفات از 2۷ هزار مرده به 
16 هزار میت کاهش یافت. ]حالا هم بهتر اســت بهای بنزین را ببریم 
بالا )مثاً 2000 تومان یا ۳000 تومان( که هیچ کس مگر دارندگان ژن 
خاص ســفر نروند و در خانه بنشینند و اورژانس و پلیس راه و متوفیات 

زحمت کمتری متحمل شوند.[
گران کردن از نظر این آقایان اندیشــه مند و اندیشه ورز کلید حل تمام 
مشــکات است. در تمام جهان خریداران خودرو به روش های گوناگون 
تشویق به خرید خودرو می شوند تا کارگران کارخانه های خودروسازی 
بیکار نمانند، خودروهای مدل سابق هر چه زودتر از انبارها تخلیه شوند و 

جا برای خودروهای جدید سال نو باز شود.
در اینجا خودروهای معیوب و خطرناک و بی ارزش داخلی به بهای خون 
مدیران دو کارتل بزرگ بی خاصیت و مضر خودروسازی به فروش می رسد 
و برایش بازار سیاه ایجاد می کنند، یک مشت دلال بی هنر میلیونر، چاره 
کار را گران کردن بنزین می انگارند. یک نفر متخصص ژاپنی و کره ای و 

جهان سومی نمی آورند که راه کار را یادشان بدهد.
یک سارق خودرو در تلویزیون نشان داد که چگونه می توان در و پنجره 
خودروهای تولید داخل را به سهولت گشود و آن را به سرقت برد. هیچ 
خودروی خارجی را که مجهز به جدیدترین وســایل ضدسرقت است، 
نمی توان به سرقت برد، ولی درِ تولیدات مشعشع و شرم آور هر دو کارخانه 
را می توان مثل برق و باد باز کرد، پنجره را گشود، در را تا کرد و ماشین 

مردمان طبقه پایین و متوسط جامعه را دزدید.
من شنیده ام تولیدات هیوندایی در خارج با بهایی بین ۳5 میلیون تومان 
تا 250 میلیون تومان که بالاترین قیمت است، عرضه می شود، اما شما 

اینجا خودروی هیوندایی زیر 100 میلیون تومان پیدا نمی کنید.
خودروهــای خانوادگی نیز چهار نفری کوچکی مخصوص خانواده ها در 
آلمان و سایر کشــورهای جهان عرضه می شــود که بهای آن زیر 50 
میلیون تومان به پول ایران است. شنیدم یاریس را که برادران حدادزاده 
واردکننده تویوتا و آقای شربیانی مدیر فنی ایرتویا سال ها پیش به من 
گفته بود با بهایی معادل 10 تومان عرضه خواهد شــد به 120 میلیون 

تومان رسانده اند.
علت این است که در اینجا هیچ کس و هیچ سازمان حامی مصرف کننده 
نیست. اساساً مردم ایران بجز خودشان را داخل آدم نمی دانند که سوار 
خودروی ارزان خانوادگی شــوند؛ خودرویی که در ژاپن و کره خودروی 
کارگران و کشاورزان است به محض ورود به اسکله بندرعباس خودروی 
میلیاردرها می شود و بهای 10 میلیون تومان روی آن می گذارند و دولت 
اشرافی آقای روحانی برای کسب درآمد بیشتر چشم می بندد و اجحافات 

واردکنندگان و حتی مونتاژ کنندگان بر مردم را روا می دارد.
خدا پدر آقای داود کشاورزیان معاون وزارت راه و شهرسازی را بیامرزد 
که یک حرف حســابی زد و برای کاســتن از مرگ و میرها چاره کار 
را در کاهش عوارض و مالیات خودروهای خانوادگی و چهار ســیلندر 
خارجی و فراهم آوردن امکان خرید آن از ســوی مردم مظلوم و بی پناه 

ایران دانست.
در فضــای مجازی تصویر خودرو مدل 201۷ بســیار لوکس و قوی و 
زیبایی به نمایش گذارده شــده بود با پیش قســط معادل 14 میلیون 
تومان و اقساط یک میلیون، سه ساله؛ یعنی حدود ۳60 میلیون تومان، 
خودرویی فوق العاده  عالی و قشنگ و محکمی به نظر می  رسید، قیمت 
این اتومبیل 600 میلیون تومان در ایران است! چرا، چه خبر شده، حدود 
180 میلیون تومان مالیات و عوارض و ســود بازرگانی اضافه کرده اند، 
ایرادی ندارد. چرا بهای اتومبیل های چهار ســیلندر خانوادگی ژاپنی و 
کره ای را این ســان گران کرده اید، آخر یاریس چیست؟ یاریس زمانی 
قرار بوده 4 تا 10 میلیون تومان در ایران به فروش برســد. قیمت تمام 
خودروهای مرغوب را آن قدر بالا می برند که طبقات متوسط ناچار شوند، 
خودروهای خطرناک و معیوب داخلی را خریداری کنند و از همان هفته 
اول خرید دنبال تعمیرگاه و تعویض قطعات و گرفتاری های دیگر باشند. 
به راســتی مافیای خودرو به صنعت نورس و ناقص و عقب مانده ایران 

فرمان می راند.
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جامعه/مریمآزاد: بنابر تحقیقات انجام شده از نکات قابل تأمل 
در عرصه صنعت گردشگری، رشد چشمگیر درآمد گردشگری 
حال در سال های اخیر است.چنان که درآمدهای حاصل از این 
حوزه در سال گذشته بیش از 1۳ درصد کل درآمدهای صنعت 
گردشگری را به خود اختصاص داده است. همچنین پیش بینی 
می شود که این رقم تا سال 2020 به بیش از 192 میلیارد دلار 
افزایش پیدا کند. این درحالی است که درحال حاضر کشور ما 
تنها سه درصد از بازار گردشگری حال را در دست دارد. یک عضو 
کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسامی با تأکید بر ضرورت 
بســتر سازی برای حضور جدی تر در این بازار فراگیر و البته پر 
رقابت می گوید: پیش از تقویت و توسعه گردشگری حال باید به 
گسترش صنعت و برند حال در جامعه توجه شود.چنان که بنابر 
آمار موجود درحال حاضر با وجود آنکه در کشــورهای اروپایی 
جمعیت مسلمانان کمتر از پنج درصد می باشند، در زمینه تهیه 
مواد غذایی بیش از ۳5 درصد مردم این قاره به دنبال برندهای 
حال هســتند. دکترمعصومه آقاپور علیشاهی با اشاره به رشد 
محسوس صنعت حال در جهان می افزاید: ما باید اقتصاد حال 
را در کشورمان رونق دهیم و بر همین اساس مناطق گردشگری 
را که در این حوزه ها فعال هســتند، شناسایی و تقویت کنیم. 

این درحالی اســت که از ضعف های مشــهود در گردشگری ما 
کاستی درحوزه ثبت برندهای معتبر حال است.حال آنکه از زیر 
ساخت های مؤثر در رونق و گسترش صنعت گردشگری تقویت 
نگاه تجاری و اقتصادی به این عرصه می باشد.این دکترای اقتصاد 
تأکید می کند: بی تردید از دلایل رونق گردشــگری حال در 
دیگر جوامع، بستر سازی لازم برای امنیت سرمایه گذاری است.

چنان که رتبه امنیت سرمایه گذاری کشور ما دربین 155 کشور 
جهان1۳2 می باشد. درحالی که رتبه مالزی در این مقوله زیر ۳0 
بوده و ترکیه رتبه ای کمتر از۷0 را به خود اختصاص داده است. 
بنابراین کشــور ما زمانی می تواند در صنعت گردشگری حال 
توفیق جدی یابد که بسترهای لازم را در زمینه امنیت سرمایه 
گذاری فراهم ســازد.صادقی، مدیر بین المللی مؤسسه تحقیق 
وتوسعه گردشگری نیز با اشــاره به ثمرات ثبت استانداردهای 
گردشگری حال می گوید: درحال حاضر به دنبال تقویت صنعت 
حال هســتیم؛ چرا که در کشورهایی همانند مالزی که داعیه 
دار پیشگامی گردشگری حال می باشند، همچنان جدی ترین 
محور در این مقوله به مسئله خوراکی ها و نوشیدنی حال مربوط 
می شود.از این رو مطابق استاندارد های تدوین شده گردشگری 
حال با کد ملی شماره 199۳۳ که درسازمان استاندارد،سازمان 

جهانی مالکیت معنوی »وایپو« درژنو و ســازمان همکاری های 
اســامی به ثبت رسیده، موضوع صنعت حال را با بیش از20 
زیر مجموعه شــامل غذا، هتل، سامت، صنایع دستی در نظر 
گرفته ایم که تمامی نیازهای گردشگر مسلمان را دربر می گیرد. 
البته این استانداردها از سوی سایر کشورهای اسامی نیز مورد 
اقبال واقع شده اســت.وی درپاسخ به اینکه با توجه به تدوین 
این گونه اســتانداردها چرا هنوز در جذب گردشگر با محوریت 
گردشــگری حال جایگاه چندان مطلوبی نداریم، خاطرنشان 
می کند:مقوله جذب گردشــگر از مأموریت های سازمان میراث 

فرهنگی، صنایع دســتی و گردشگری اســت و این نهاد باید 
استانداردهای تدوین شده را در قالب خدمات متعدد این حوزه 
تبیین و تعریف کند.همچنین همسو با برنامه های کان سازمان 
یاد شده، ضروری است که در چارچوب آموزش های همگانی از 
سوی رسانه ها و با برگزاری نمایشگاه های تخصصی، مقوله توجه 
به شأن و جایگاه گردشگران مسلمان در میان آحاد مردم تبلیغ 
و ترویج شود؛ چرا که به طور کلی گسترش رفاه و آرامش خاطر 
گردشــگران در روند مســافرت خود از جنبه های نامریی رونق 

گردشگری حال به شمار می آید. 

کارشناساندرگفتوگوباقدسعنوانکردند

شرط رونق گردشگری حلال توسعه امنیت سرمایه گذاری است   

  رئیس مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت: قائم مقام سازمان دانش آموزی خبر داد:  عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس عنوان کرد  وزیر رفاه تأکید کرد

واگذاریمسکنبهخانوادههای
داراییکفرزندمعلول

کمبود100هزارنیرویپرستار
درکشور

32هزاربوفهغیرمجاز
درمدارس

مرگ65هزارنفردرایران
بهعلتایدز

مهر: وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از واگذاری مســکن به 
خانواده های دارای یک معلول در سال آینده خبر داد و گفت: 
از میان معلولان چهار نفر به عنوان مشاور انتخاب خواهند شد.

علی ربیعی در گردهمایی روز جهانی معلولان با تأکید بر اینکه 
دید جامعه در خصوص معلولان باید تغییر کند، اظهار داشت: 
در این زمینه نیز قدم هایی برداشــته شده؛ به طوری که در 
گذشــته دیدگاه های نامناسبی در مورد معلولان حاکم بود و 
توانمندی آن ها دیده نمی شد، اما امروز معلولانی هستند که 
با توانمندی های خود توانسته اند مقام و رتبه هایی در جامعه 

به دست آورند.
ربیعی همچنین گفت: بر اساس تأکید برنامه ششم توسعه، 
مستمری معلولان افزایش پیدا کرده است و در آینده نزدیک 

20 درصد حداقل حقوق به معلولان پرداخت می شود.
وی تصریح کرد: همچنین به خانواده های دارای یک معلول، 

مسکن تعلق خواهد گرفت.
به گفته ربیعی، پــس از اینکه واگذاری به خانواده های دارای 
دو معلول در ســال آینده به پایان رسید، واگذاری مسکن به 

خانواده های دارای یک معلول آغاز می شود.

فارس:عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس بر ضرورت 
افزایش جذب نیروی پرستار در مراکز درمانی تأکید کرد.

محمدنعیم امینی فرد با اشــاره به کمبــود 100 هزار نیروی 
پرســتار در کشــور، گفت:  در کشــور در خصوص پرستاران 
بامشکل و پدیده ای مواجه هستیم، یکی از مشکات بارز برای 
این افراد وجود تعداد بســیار زیاد دانش آموخته پرستاری و 
کمبــود نیروهای پرســتار در مراکز درمانی اســت؛ بنابراین 
مجوزهای لازم برای به کارگیری آن ها باید صادر شود.امینی 
فرد با اشاره به اینکه قانونی حدود 6 سال پیش درحوزه سامت 
تصویب شــده است، گفت:  این قانون با هدف افزایش کیفیت 
خدمات در همه بخش ها، بویژه حوزه پرستاری تصویب شده 
است؛ در این قانون تأکید شده میزان ساعت کاری ازیک حد 
مشخصی به هیچ عنوان نباید بیشتر شود؛ بنابراین مجموعه این 
قانون، افزایش تخت های بیمارستانی و بازنشسته شدن هرساله 
تعدادی از پرســتاران، شــرایطی را به وجود آورده که کمبود 
پرستاران را بیش از گذشته پررنگ کرده است.وی گفت:صدور 
مجوزهای لازم برای تخت های بیمارستانی تازه ساخته شده 

یکی از راهکارهای رفع کمبود پرستار است.

فارس: قائم مقام سازمان دانش آموزی گفت: باید 50 هزار 
بوفه مدرسه از ســازمان دانش آموزی مجوز می گرفتند، اما 
تاکنون تنها برای 18 هزار بوفه مدرســه مجوز صادر شده 

است و بقیه مدارس برای کسب مجوز اقدامی نکرده اند.
محمود علیگو افزود: داشتن مجوز برای بوفه مدارس اجباری 
است، اما دلیل اینکه مدارس به دنبال کسب مجوز از سازمان 
دانش آموزی نمی  روند؛ این اســت که هنوز از ســوی وزیر 
آموزش و پرورش اباغی مبنی بر اینکه مدیر موظف است 

برای بوفه مدرسه اش مجوز بگیرد، صادر نشده است.
علیگــو با بیان اینکه از وزیر آموزش و پرورش درخواســت 
می کنیم این ابــاغ را زودتر انجام دهد، گفت: محصولاتی 
که در بوفه مدارس به فروش می رسد با سامت دانش آموزان 
ارتباط مستقیم دارد و صدور این مجوز موجب می شود تا ما 

بتوانیم نظارت بهتری بر بوفه مدارس داشته باشیم.
قائم مقام ســازمان دانش آموزی ادامــه داد: اگر تخلفی در 
بوفه های دارای مجوز صورت بگیرد و به ما اطاع داده شود، 
مواردی از قبیل تذکر، بسته شدن محدود و لغو مجوز را برای 

برخورد با متخلفان در نظر می گیریم.

فارس: رئیس مرکــز مدیریت بیماری هــای واگیر وزارت 
بهداشت با بیان اینکه ۳6 هزار نفر در کشور مبتا به عفونت 
HIV هســتند، گفت: در حال حاضر 40 درصد افرادی که 

مبتا به ایدز هستند را شناسایی کرده ایم.
محمدمهدی گویا اظهار داشت: تاکنون 65 هزار نفر در کشور 
بر اثر عفونت HIV جان خود را از دست داده و امروزه بیش 

از ۳6 هزار نفر شناسایی شده اند که مبتا به ایدز هستند. 
وی بــا بیان اینکه 65 درصد افرادی که مبتا به این ویروس 
شده اند، از طریق اعتیاد و تزریق بوده است، افزود: با برنامه های 
کاهش آسیب اعتیاد و درمان اعتیاد در سراسر کشور، میزان 
مبتایان از طریق اعتیاد کاهش یافته و در حدود ۳0 درصد 

شده است.
وی ابراز کــرد: در حال حاضر 40 درصد افرادی را که مبتا 
به عفونت HIV در کشور هستند، شناسایی کرده ایم که باید 

درمان های مراقبتی صورت گیرد.
وی افزود: همانند سایر کشورهای دنیا تعهد داده ایم تا سال 
2020 بتوانیم 90 درصد مبتایان به عفونت HIV در کشور 
را شناسایی کرده و 90 درصد آن ها را تحت درمان قرار دهیم.

*خسرومعتضد
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